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REDAKTIONEEL 
We de rom hebben verschillende redak
teuren geprobeerd wat dieper op een 
aantal zaken, die aan onze faculteit 
spelen, in te gaan. 
In het bijzonder wijzen ~ij op de 
art ike len over de benoemingen van de 
hoogleraren Pais en Dreesmann en het 
interview met professor Van den Doel. 
Verder in dit nummer een boekbesprek
ing van het proefschrift van dr. R. 
Hueting en een artikel OVer de for
matieplaatsen aan onze faculteit, 
als klap op de vuurpijl een verslag 
van de kandidaatsenquete. 
Professor Zimmerman heeft er de over
ige redactieleden van Rostra van in 
kennisgesteld, dat hij het, met in
gang van de dag, waarop hij benoemd 
werd tot voorzitter van de Geschil
len Commissie, niet meer gewenst 
acht, deel uit te maken van de redak 
tie van Rostra. 

Wij danken Prof. Zimmerman VOor de 
innemende wijze, waarop hij zich 
heert beziggehouden met het redaktie
beleid van Rostra. Met name zijn wij 
hem dankbaar voor zijn duidelijke 
stellingname in de kwestie van 
Philips ( de ondertekeningskwestie ). 
De redaktie is vereterkt met Paul 
Baneke en Hein Vrolijk. 
Bovendien hebben wij Onno Kraft van 
Ermel bereid gevonden ons blad te 
illustreren. De voorplaat en het du
veltje zijn van zijn hand. 
De beheersraad heeft ons gedwongen, 
dit blad in een kille tochtige ruimte 
samen te stellen. 
Onze laatste hoop is erop gericht , 
dat wij de volgende keer niet in de 
parkeergarage hoeven te werken. 
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K.E.E. REVIVAL 
Op de eerstej aarsborrel van woensaag 23 oktober werd onder de propedeu

sestudenten een neppamflet verspreid OVer de inste~Jing van de "Propedeuse

cieJ~ ~aarvan de herk~mst duister was. Al eerder is in Rostra melding gemaakt 

van een anoniem stuk ten tijde van de faculteitsraadsverkiezingen in mei. 

Toen ging het om de K.E.E o , een onbekende "studentengroepering", waarvan de 

initi alen KEE opde muren rond het Maupoleum werden geschilderd, maar die 

nooit aan de verkie zingen heeft dee18enomen . De ROSTRA redactie vroeg of de 

e chte KEE-man wilde opstaan. 

Nasporingen naar de herkomst van het anonieme neppamflet leidden naar de 

~erkgroep Economen, die het stenc il op de reproduc tieafdeling hebben laten 

afdraaien. 

Het is int e ressant om nu te weten te komen hoe de verho uding KSE-tE is. Wil

len nu eindelijk de grappenmakers naar voren treden1 



BENOEMINGEN 

EEN INLEIOING 
In dit nummer van Rostra wordt ver

slag gedaan van de gang van zaken rond 
de vervulling van de vacature Hennip
man. Voorts worden wat minder recente, 
maar even merkwaardige benoemingen van 
de heren Pais en Dreesmann belicht. 
Het is niet zo - wac al mag blijken 
uit de constante regelmaat waarmee in 
de Economische Faculteit conflicten 
rond benoemingen ontstaan - dat het 
hier incidenten betreft die louter bij 
toeval optreden. Om eens wat dieper 
op de achtergronden in te gaan van de 
benoemingsconflicten in de Economische 
Faculteit is dit s tuk geschreven. 
Met name zal worden ingegaan op de ge
groeide traditie t.a.v. benoemiogen, 
de (verborgen) belangen die hierbij 
een rol spelen, de mate van openheid 
en democratisering, de re l atie tussen 
democ ratisering en niveau van onder
wijs en onderzoek en de rol van de 
studentenbeweging in de Economische 
Facu1 tei t. 

pre wub 
situatie 

Voordat de WUB (Wet Universitaire Be
stuurshervorming)na de grote democra
tiseringsbeweging onder studenten, we
tenschappe1ijk personeel en TAS in Ne
derland ingevoerd werd, werden de Uni
versiteiten bestuurd door Senaat en 
College van Curatoren. De Senaat be
stond uit de hoog1eraren en was verant
woorde1ijk voor Onderwijs en Onderzoek. 
Naar studierichting was de Senaat ver
deeld in "Faculteiten",waarin slechts 
hoog1eraren de scepter zwaaiden. Voor 
benoemingen moest een voordracht van 
tenminste twee personen worden inge
rliend bij het College van Curatoren. 

Meestal werd zonder nadere argumenta
tie, op gezag van de meestbetrokken 
hooglera(a)r(en) , een voordracht inge
diend. Het College van Curatoren werd 
aldus voor het b10k gezet van de zgn. 
deskundigheid en professionele inte
griceit die inherent was aan de pro
fessorale titel. Advertenties werden 
niet geplaatst a1s vacatures ontston
den. Benoemingen werden geregeld ach
ter gesloten deuren volgens de tien
tallen jarenlange traditie van coopta
tie. In een interview met de heer 
Fonck, hoofd Dienst Personeelszaken, 
in Folia Civitatis, dd. 28 september 
1974, kan men lezen: "Het was een he
Ie overgang to en Fonck een administra
tieve taak kreeg bij de senaat en 
rector en assessoren. Voorheen kwam een 
buitenstaander daar niet in, zelfs het 
notuleren deden ze zelf, daar werd 
dan meesta1 een jongere professor mee 
be1ast. In het begin had ik ook de 
indruk dat ze me er eigen1ijk niet 
bij vanden horen. Nou, er gebeurden 
de meest walgelijke dingen". 
Fonck wordt terughoudend a1s hem naar 
precisering wordt gevraagd. In het a1-
gemeen wil hij we1 kwijt: "O"der de 
hoog1eraren heb je vee 1 neven, zwa
gers en broers. Er waren leerstoelen 
die van vader op zoon overgingen !" 

In de Economische Faculteit vertoonde 
het benoemingsbeleid niet aIleen de 
algemene trekken van persoonlijke wil
lekeur en nepotisme, ook belangen van 
het bedrijfsleven en van politieke 
aard speelden in het bijzonder in de
ze faculteit een grote ro1. 

Hoe de situatie van oudsher gegroeid 
is op de Economische Faculteit, moge 
blijken uit een artikel van J. van 
Tijn dd. 13.2'65 in Vrij Nederland: 
"De situatie is de laatste jaren een 
bron van zorg voor aIle geinteres
seerden. Er zijn volgens deskundigen 
te weinig hoog1eraren om het steeds 
groter wordende aantal studenten op 
te vangen, er is een veel te kleine 
wetenschappelijke staf en de goed tot 
briljant studerenden worden nauwelijks 
aangemoedigd na hun studie in de fa
cu1teit te blijven werken. Die aanmoe- ' 
digingen zouden juist in deze faculteit 
nod'i-g zijn om de steeds toegenomen 
zuigkracht van het bedrijfsleven in 
te dammen. Ook het benoemingsbeleid 
van de laatste jaren heeft op ve1e 
ingewijden een soms komische, maar 
vaker tragische indruk gemaakt. 
Een paar voorbeelden: Or. van Philips 
was enke1e jaren geleden minister van 
Economische Zaken in Suriname. In ei
gen land nauwe1ijks geeerd, kreeg hij 
via bemiddeling tussen Suriname en 
Nederland een lectorsstoel in het 
vooruitzicht gesteld. Hij was gepro
moveerd op een proefschrift over de 
openbare financien in ontwikke1ings
landen. Wie nu denkt dat hij in dat 
nuttige vak hoogleraar werd, vergist 
zich. Hij doceert nu bedrijfshuis
houdkunde waarin hij zich nimmer heeft 
gespecialiseerd.Oe inmiddels gepen
sioneerde hoogleraar in de economie 
van de ontwikkelingslanden, prof. Van 
der Kolff, kreeg een andere opvolger: 
Prof. Brand, die nog'steeds geen colle
ge heeft gegeven: ze worden nu door 

econornische boekhandel 

scheltema holkema & vermeulen 

grote gerubriceerde voorraad 

jodenbreestraat 80 tegenover maupoleum 

telefoon 226777 toestel 23-24 
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een assistent 
Ander voorbeeld: 

naar 
prof. 

leger 
Zwitserland en na de oor10g 

Unilever in Londen, 
opvolger Van de bij Unilever Rot

terdam benoemde prof. Kuin, zodat nu 
smalend over de Unilever-ieerstoel 
word t Zahn doceert overigens 
niet specialiteit, economische 
planning, maar sociologie. 
Zoals et /len SOOtt Unilever-filiaal 
aan Amsterdamse Gemeemte Universi-
teit zO heaft ook de Amster-
damse Bank een soort bijkantoor in 

aan de economische facul-
Prof. dr. Verrijn Stuart, in

ternationaal befaamd econoom, moest 
nog anderhalf na zijn afscheid, 
tot geven, omdat ar 

was benoemd~ Verrijn 
hoogleraar; 

overhouden vaar de 
zijn omstreeks 20 com

missionariaten. Zijn opvolger is nu 
wel door het presidium aangewezen, 

het dat de benoeming nog niet is 
.Het is dr. C.D. 

nu nog directeur van de s 
van de Amsterdamse Bank, de bank van 
Verrijn Stuart, tevens lector in het 

het vak van Verrijn Stuart. 
Ook deze zou dus blijven 
toevertrouwd aan de Amsterdamse Bank, 
ware het niet dat bankspecialist Jong
man een volkomen andere 
krijgt: zal doceren over 
[ionale economische betrekkingen, 
zacht een der onderwerpen 

thuis is~ 
enerzijds weer 

rijke vacatutes die niet tijdig of 
adequaat worden opgevuld, aan de ande-
re kant er hoogleraren die zich 
zelf a1 na hun benoeming in een 
frustrerende overbodigheidspositie ge
manouvreerd zagen. Bij de inmiddels 
teruggetreden hoogleraar in de Geschie
denis theoric en praktijk van de coo-

, dr. J.H. van Stuyvenberg, die 
zelden meer dan een handvol studenten 
op mach t begroe ten, was 
dat van de faculteit. 

prof .dr. van ,,,:m'v,,m 
dat specialisme, 

economie, tot uitdrukking komt 
in leeropdracht. lruniddels do-
ceert Economische Geschiedenis. 

Drie elementen karakteriseren boven-
genoemde druk, 
belangen van het en 
als gevolg van daze punten - een ge-
hussel met en leers toe-
len.Drie punten opmerkelijk weinig 
met deskundig benoemingsbeleid te ma
ken habben. Drie punten die opmerke
lijkerwijs ook bij latere benoemings
kwasties naar voren komen. Slechte 
gewoontes leert men slecht af. 

kmeyer 

In de Economische Faculteit {s bij de 

van deze wet toe-
Het meest opval1ende is de af

van studenten in de vakgroe
pen, waer het Universitair Bestuurs
reglement, als progressieve interpre
tatie van de WUB paritaire vertegen
woordiging van staf enerzijds en stu
denten en TAS anderzijds voorstelt. 
Bovendien worden vrijwel aIle beslis-
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die te maken hebben met onder
en onderzoek in de vakgroepen 

waarbij de stem van 
nog steeds van 

aard is. De Faculteitsraad, 
samenstelling heefc, een 
orgaan geworden. 

is ook hier het verste
positie van hoogleraren, 

lectoren en vaste wetenschappelijke 
medewerkers, met aIle bezwaren van dien. 
Maar dit voorstel heeft nog een andere 

het middenniveau 
van de universi

taire bestuursstructuur zou op deze 
verzwakt worden. Dit zou 

gevolg een enorme 
van de werkzaamheden aan 

hebben. Dit gedeelte 
van 'Broekmeyers interpretatie van de 
WUB is overigens bestreden door een 
van de leden van de Commissie Polak, 
Mr. B. Olivier, die meent, "dat de 
faculteitsraad eenduidig de bevoegdheid 
heeft beslissingen te 
derwijszaken; deze 
zelfs zover gaan, dat 
boekenlijst voor een bepaald tentamen 
kan vaststellen". (1) 
In benoemingscommissies, de vaste 
onderwijs- en onderzoekcommissies eo 
de VOOr de 

voor medewerkers 

De bestuursstructuur van de Faculteit 
komt sterk overeen met wat Marius 
Broekmeyer heeft voorgesteld in zijn 
bekende groene brochure "Wetenschap 
" Democratie". Zijn voorstellen komen 
erop neer, dat verdergaande invloed 
van studenten in bestuur en beheer 
uit den boze is. De kwaliteit van on
derwijs en onderzoek kan aIleen ge
handhaafd worden door 
lectoren en medewerkers vaste dienst 
(c. "deskundigen"), de beslissings-

over de gang van zaken in ~e 
universiteit in handen te 

stelt: "Bij de 
van de van het en 
bij de benoeming van wetenschappelijk 
personeel spelen in een stijgend aan
tal studierichtingen steeds meer an
dere dan didactische en 
pelijke normen een rol". Het 
echter dat in de Faculteit' die zoveel 
met het model-Broekmeyer overeenkomt, 

deze verantWQor-
zijn voor de gang van 

zaken die door Broekmeyer aan de in
vloed van studenten in raden en be

turen wordt verweten. 

thum 

Steeds is ontkend door (EFB)-staf1eden 
dat in de Economische Faculteit gean
ticipeerd werd op de invoering van de 
Wet Posthumus. Wat blijkt echeer nit 
een van de Universiteit 
van 1969 ? 
"In het verslagjaar 1969 werden nog 
twee commissies ingesteld. 
wijspakkettencommissie 
bruari de opdracht doel en van 
elk vak vast te stellen en de vakken 
op e1kaar af te stemmen, zulks met 
het op de 
zoals voorgeste1d in de nota van 

Posthumus li
¥ 

voornoemd areikel in Vrij Neder
land blijkt dat er niets nieuws onder 
de zan is: HlIWe zijn met de re-
organisatie van de , zegt hij. 
"Ook wilden we de 

zitter van de Economische Faculteit. 
De invoering van Posthumus san de 
Economische Faculteit betekent het 
van tevoren uitvoeren van een 
antwerp. Di t 
kritiseerd door de 
"';olgens didactische en 
lijke normen".Een politiek 

op het 
en een ideologie van 

beginsel wordt echter 
een meerderheid van de 
economische fsculteit. 

een selectieve propedeuse: scherpe 
ingangsselectie; 

2. verkorting van de cursusdunr tot 
4 1/3 jaar; 

3. verschoolsing van de studie door 

en invoering van het trimesterblok
systeem in kandidaats- en doc to
raalfase; 

4. vermindering van het aantal vakken 
in het doctoraal. 

Ook in deze hebben de "deskundigen" 
in de Economische Faculteit 
bijster goede politiek 

and en 

and k 

Slecht impliceert 
ook dat het onderzoek 
slecht zijn. Ais een belEoid 
plaatsvindt, zijn de hiervan 
direct de dupe. Het niveau van hun op
leiding komt in gevaar en miss chien 
is het dalend aantal eerstejaars hier
voor een il1ustratie. 
Interessant is wat Drs. 
afscheid van de 
opmerkte over het niveau van de we
tenschapsbeoefening aan de faculteit. 
Hij constateerde o.a. dat aan de fa
culteit vrijwel niet tussen vakgeno-
ten werd gediscussieerd. was bang 
om in groter verband eigen werk te 
bespreken. Voorts refereerde Meys aan 
het feit dat macro-economie nu 
pas andere op dit vak-
gebied worden 
Bui ten de hoofds troom 
worden pogingen gedaan, aanvanke1ijk 

via kritiek op de neo-k1assieke theo
rie, om de economie een nieuwe basis 
te geven. Deze VV'~."~.e" 

het Amerikaanse 
(Galbraith), het Amerikaanse radica-
lisme (geent de 
mentisme lt 

als de w"p"n,ru,us I:rle 



de marxistis~he traditie). Zulke stro
mingen moe ten een plaats in de oplei
ding krijgen. 

Al jarenlang wordt door studenten erop 
aangedrongen meer aandacht te beste
den aan deze stromingen. Uitingen hier
van zijn door studenten zelf georga
niseerde projectgroepen, de grote be
langstelling voor de Capita Selecta
groep van Knaack en Thio, de voortdu
rende aandrang van studentenzijde een 
docent marxistische economie te be
noemen, de grote belangstelling voor 
het boek "An introduction to modern 
Economics l1 van Joan Robinson en John 
Eatwell, voor de gastcollegecyclus in 
1973, het VESVU-congres, de voorstel
len van de eerstejaars voor een andere 
opzet van de propedeuse enz. 
Pas nu zal aan de faculteit een lecto
raat "Economie van de Centraal Geleide 
Volkshuishoudingen" ingesteld worden. 
Ook hier wreekt zich de van oudsher 
gegroeide gang van zaken rond benoe
mingen. Vernieuwing· vindt niet plaats, 
slechts bestaande zekerheden worden 
door het doceren van de (neo-klassieke) 
theorie ondersteund. 
Joan Robinson stelt het aldus:"De kern 
van de economische theorie bestond uit 
het vinden van een zodanige verklaring 
voor de winst, dat wins ten moreel even 
aanvaardbaar werden als lonen" (2) 
Al twintig jaar voor de oprichting van 
de Economische · Faculteit wees de En-· 
gelse econoom Hobson op de invloed van 
het benoemingsb~leid op de inhoud van· 
het onderwijs: 
"The real determinants in education 
are given in these three questions: 
"Who shall teach ? What shall they 
teach ? How shall they teach ?" Where 
universities are dependent for endow
ments and incomes upon the favour of 
the rich, upon the charity of miljo
naires, the following answers will 
necessity be given: "Safe teachers, 
Safe studies, Sound (i.e. orthodox) 
methods". The coarse proverb which 
tells us that he who pays the piper 
calls the tune is quite as applicable 

here as elsewhere. and no bluff regard
ing academic dignity and intellectual 
honesty must blind us to the fact. 
The interference with intellectual 
liberty is seldom direct, seldom 
personal, though of late both in the 
Unites States and Canada some instan
ces of the crudest heresyhunting have 
occurred. The real danger consists in 
the appointment rather than in the 
dismissal of teachers, determination 
what subjects shall be. taught, what 
relative attention shall be given to 
each subject and what textbooks and 
other apparatus of instruction shall 
be used". (3) 
Een gesloten systeem van benoemingen 
smoort de discussie in de Universitei
ten en tast aldus de kwaliteit van on
derwijs en onderzoek aan. Ret is ook 
daarom van zo'n groot belang dat bij 
benoemingen goede procedures gevolgd 
worden. Sellicitanten mogen niet de 
dupe worden van nepotisme, belangen 
van het bedrijfsleven of politieke 
handeltjes. 

dernocrati 
.sering 
Uit het bovenstaande blijkt dat uit~ 
eindelijk de studenten de dupe zijn 
van de situatie aan d~ faculteit. Er 
worden dan ook al sin&s lange tijd doof 
studenten voorstellen gedaan om de si
tuatie te verbeteren. Een voortdurende 
hinderpaal hiervoor is echter de ge
ringe mate van democratisering in de 
faculteit. De zgn. "deskundigen" van 
Marius Broekmeyer en zijn vele aan
hangers in de faculteit kunnen het 
behoorlijk besturen van een faculteit 
helaas niet alleen a.an. Er zullen 
daarom verbeteringen van de volgende 
strekking moeten komen: 
- goede regeling van benoemingsproce

dures; 
- paritaire vertegenwoordiging van 

docenten en studenten/TAS in vak
groepsbesturen, benoemingscommissies, 

DREESMANN 
De benoeming van Dr. A. C.R. Drees
mann tot buiten~ewoon hoo~leraa r ir 
het vak Externe Organi s atie zou he~ 
re sultaat geweest moe ten zijn van een 
zor~vuldig benoemine sheleid, waarbij 
~ e door het Colle ~e van Destuur ver
sch a fte kriteria 'wetenschappelijke 
en dida ctische kwaliteiten, oreani
s a tievermogen, nationale of inter
na tionale bekendheid, waarde van de 
publikaties ~er voor~edra~~nen' de 
doorslag moeten geven. De feiten le
r en a nders. 
Door het overlijden van Prof. J.F. 
Ha ccoO ontstaat er op 20 juni 1972 
een '1a kature in het vak Externe Qr-
0anisatie. Zoa ls sinds de invoering 
van de WUB ~ ebruikelijk is wordt er 
alvorens in een dergelijke vakatute 
te voor z ien een kommissie benoemd, 
die de strukt uur va n onderwijs en 
onderzoe k in het betreffende vakge
bied en de onderlinge t aakverdeling 
tussen de verschillende docenten dien
de te bezien. Op zich was dit al ~een 
eenvoudi ge aangelegenheid: zowel Prof. 
P. Hennipman a ls de va kgroep mikro
ekonomie geven blijk van hun bezor~d
heid over het ontstaan van doublurcs; 
zij vrezen dat het zelfde vakgebied 
aan verschillende leerstoelen wordt 
toe~ewezen. 

Nadat misverstanden hierover uit de 
weg geruimd zijn, komt het struktuur
ra pport tot stand. Men besluit tot 
de volgende vakindeling: 
Het eerste vakonderdeel zal bestaan 
uit bestudering T-an vraagstukken van 
or,,,anisatie en struktuur van het be
drijfsleven, waarvoor een gewoon 
hoogleraar moet worden aangetrokken. 
Het tweede vakonderdeel be staat uit 
de bestudering van vraagstukken van 
marktbeleid en marktonderzoek waar
voor een lektorzorg zal moe ten dra~en. 
Dit laatste vakonderdeel zou zonder 
bezwcar verzorgd kunne worden door 
de reeds aan de Ekonomische Fakulteit 
verbonden 18ktor Dr. H.W. de Jong. 
Aangezien Dr. de Jong een serieuze 
kandidaat is voor het hoogleraar
schap en zijn lektoraat va kant zal 
komen wanneer hij inderdaad benoemd 
wordt, worden er voor beide funkties 
advertenties eeplaatst: 
een gewoon hoogleraar voor vraagstuk
ken V'3.n organisatie en struktuur 
van het bedrijfsleven en 
een lektor voor vraagstukken van 
marktbeleid en markt onderzoek. 

Er wordt een benoemingskommissie in
gesteld, adviezen worden ingewonnen 
bij zusterfakulteiten en sollieita-

de vaste cemmissies van onderw[js en 
onderzoek enz.; 
ins telling van benoemingscommissies 
voor medewerkers. 

Er is nu fermeel een geschil aanhangig 
gemaakt door studenten (c.q. Aktie
groep Ekonomen) en een aantal stafleden. 
~r zal nu opening van zaken moe ten ko
men. Al te lang: speelden .argumenten 
geen rol, zoals uit deze reactie dd. 
27.2'65 van prof. Brugmans op het ar
eikel van J. van Tijn in Vrij Nederland 
mag blijken: 
"Ernstige kritiek oefent de heer van 
Tijn uit op het benoemingsbeleid van de 
faculteit. Niemand zal van mij verwach
ten, dat ik met hem hierover in dis
cussie treedt; daarom slechts een en
kele notitie. De heer van Tijn is van 
mening, dat de Fa~ulteit bij benoemin
gen ook let op de onderneming waarin 
de betrokkene werkzaam is en aldus zou 
er volgens hem een "Unileverleerstoel" 
en een leerstoel van de Amsterdamse 
Bank zijn. Ik heb echter altijd gemeend 
dat de Faculteit voor · iedere vrijkomen
de of nieuw opgerichte . leerstoel de 
beste functionaris koos die beschik
baar is".Een bekende reactie, waarmee 
nu geen genoegen meer kan worden ge
nomen. 

Adri Stam 

Noten en verwijzingen 

(1) Zie "Te Elfder Ure" , nr. 15,1974, 
waarvan het artikel "Wetenschap 
en politiek, Marius Broekmeyer, 
de WUB en de commissie Polak", 
blz. 35. 

(2) Zie: "Krisis in de ekonomiese the
orie", lezingen en discussies van 
het VESvu-congres, VU-Amsterdam, 
mei 1973, bIz. 115. 

(3) idem (1) bIz. 34 (Onderstrepingen 
van A.S.). 

Zie verder nog: "Case-studies uit een 
Broekmeyer-faculteit", febr. '74 en 
"Case-study uit de Economische Facul
teit (2)", sept. 1974, uitgaven van 
Aktiegroep Ekonomen. 

ties kornen binnen. Dr. Dreesmann 
bevindt zich niet onder de sollici
tanten, maar wordt weI als mogelijke 
ka ndidaat genoemd. De benoemingskom
missie spreekt dan al in een heel 
vroeg stadium (8 februari 1973) haar 
voorkeur uit voor Dr. Dreesmann, 
maar ziet zich voor de moeilijkheid 
geplaatst dat deze de eerstkomende 
drie jaar geen tijd heeft: hij is 
immers direkteur van He bv Vroom & 
Dreesmann. 
Het gemorrel begint. 
De vakgroep be drijf sekonomie sehreei' 
in haar advies aan de struktuurkom
missie (in december 1972) over de 
leerstoelen verdeling: 'Uiteraard 
zal de kommissie zich bij haar uit
eindelijke voorst.el mede dienen te 
laten leiden door het aantal en de 
kwaliteit van de be s chikbare gega
digden'. Welnu; dat is gebeurd. 
In een interimrapport aan de Fakul
teitsra ad vraagt de benoemingskom
missie of zij het Diet t~t haar b8-
voegdheden mag rekenen de heer Dreee
mann voor te dragen,maar dan niet voor 
3en gewoon, doch voor een buitengewoon 
hooglerearschap voor 1 dag in de week, 
dat na 4 jaar omgezet kan worden in 
een gewoon hoogleraarschap. Terwijl 
er een uitstekende kandidaat voor han-
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,den is in de persoon van Dr. de Joni, 
terwijl er formeel besloten is .en ~e
woon hoogleraar san te trekken en in 
de advertenties om een gewoon hoogl~
rsar is gevraagd, komt een benoemints
'kommissie doodleuk met een dergelij~ 
voorstel. 
De vakgroep bedrijfsekonomie kan hafr 
vreugde niet op. Binnen drie dagen a 
het verschijnen van het rapport ver a
dert zij al over de kwestie en spre,kt 
- volstrekt ongevraagd - haar voork,ur 
voor Dreesmann uit. 
Het gekonkel begint pas goed. 
In een besloten fakulteitsraadverga~ 
dering worden opmerkingen gemaakt 
over en vragen gesteld omtrent 4e , p.r
soon van Dr. de Jong. In STUDENT va~ 
september/oktober schrijft Jeroen 
Sprenger: 'Deze lector, die sinds h,t 
overlijden van Haccou ook diens ond.r
wijs waarnam, was een van de belang~ 
rijkste kandidaten voor zijn leerst~el. 
De verhouding tuss en hoogleraar.en 
lector was niet zo beet, hetgeen onQer
meer in de taakvervulling van de lec
tor tot uiting kwam. In een besloten 
faculteitsvergadering worden verschil
lende - volgens de ' lector insinueren. 
de - vragen aan zijn adres gesteld. 
~en onderzoekscommissie wordt inge
steld om een en ander op juistheid te 
kontroleren. Deze komt tot de konklu
sie, dat de schuld voor de misverstan
den en wrevel weliswaar niet volledig 
bij de lector gelegd kan worden, maar 
dat hij wel enigermate onverschillig 
heeft gestaan tegenover een oplossing'. 
De meeste leden van de benoemingskom
missie hebben onvoldoende vertrouwen 
in de toezeg~ ing van Dr. de Jong het 
onderwijs te zullen inrichten volgens 
de t aakstelling die voor de leerstoel 
Externe Organisatie is geformuleerd. 
Ondanks het feit dat ook zijn tegen
standers het eens zijn over zijn we-

PAIS 
De omzetting van ~et lektoraat pr~Js
theorie, dat sinds 1967 werd bezet 
door · Drs. A. Pais, in een ordinari
aat h~eft een lange voor0eschiedenis. 
Nog voor de invoering van de WUB werd 
tot deze omzetting besloten en a1 in 
1970 is deze post, zij het misschien 
ihformeel, aan de toen nog niet eens 
eepromoveerde lektor toegezegd. 
Aan deze benoeming ontbreekt werkelijk 
alles. Er is geen fetsoen1ijk struk-
t IUrrapport ,o;emaakt, er e:ijn geen 
advertenties geplaatst en er bestaat 
duidelijke twijfel aan de wetenschap
pelijke kwaliteiten ven de betrokkene. 
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tenaohappelijke kwaliteiten, die, ooll. 
bevestigd worden door uitstekende r~
ferentiea uit het buitenland, ia di. 
gebrek aan vertrouwen voor de kommi$
sie voldoende reden om hem maar hele
maal van de lijat van kandidaten af 
,te voeren. Hoe.el het ,Cclllege van Be
'stuur in haar richtlijnen ten aanzien 
;van benoemingen een tweevoudige vOOIr
dracht als vereiate ~telt, komt de ~e
noemingskommisaie tot een enkelvoudige 
voordracht: Zij stelt voor Dr.A.C.R. 
Dreesmann te benoemen tot buitenge~ 
woon hoogleraar, uiterlijk tot 1 se~
tember. 1977. en hem dan, zo mogelijk 
eerder, tot gewoon hooglaraar te be~ 
noemen. Onderwijservaring heeft hij 
overigens niet. 
Jeroen Sprenger meldt verder: 'De leo
tor ziet ondermeer in daze verwikke~ 
lingen rede. om zijn heil elders te 
zoeken en aanvaardtper 1 januari 1974 
een andere betrekking. In een brief 
aan het College van Bestuur schrijfb 
hij:"'Nanneer men in deze fakulteit 
tracht iets op te bouwen, wordt dit 
-zo leert de e~varing - door groepe
ringen die dit met lede ogen aanzien, 
gefrustreerd. De direkte gevolgen zijn 
een allerberoerdst werkklimaat, onte
vredenheid bij de studenten, een terug
lopende studentenpopulatie (uniek in 
NederlaJlc1 onder de ekonomische fakul
teiten), alsmede een geringe produk
tiviteit en een groot absentetsme van 
de staf.(Uiteraard zijn hierop ver 
scheidene uitzonderingen in goede zi~ 
van toe passing)." 
Inmiddeis - er zijn op vele plaatson 
lekken - verschijnt er in VISION van 
1/ oktober 1973 het volgende bericht: 
"Dr. An t on Dree smann (50) is rnanagipg 
director of Holland's larITeat depart
ment store group Vroom & Dreesmann, 
which has a turnover of flo 1.7 

JP 5 oktober 1970 besloo~ de Fakul
teitsraad tot omzetting van het lek
toraat in een ordinariaat. Naar de 
argument en hiervoor kan men slechts 
gissen, maar toen al stond de kandi
datuur van Pais vast. Het toenmalige 
College van Bastuur en het College 
van Curatoren zagen in de omzetting 
geen bezwaar en in juli 1972 kaurt 
de minister de omzetting goed. 
De weg naar het hoogleraarschap wordt 
langzaam vrijgemaakt. Er zijn nog een 
paar obstakels: Drs. Pais moet nog 
promoveren en men maakt bezwaar tegen 
de toename van zijn politieke aktivi-

billion. An ex-member of the inner 
council of the CVP (Holland's main 
political party since 1947). He haa, 
a broad apectrum of interests. A col1-
lector and specialist of post-Impre~
sioniats, late Roman and Byzantine 
coins and gold snuff/tobacco boxes, 
he is now the Professor extraordina~ 
rius of economics to Amsterdam 
University". 
De benoemingskommissie gaat zijn laat
ste handelingen verrichten: het Col
lege van Bestuur moet n'og ingepakt 
worden. 
Een stroom van sussende brieven, een 
opsomming van verzachtende omstandig
heden pn een vertrouwelijk onderhoup 
tussen het College van Bestuur en e~n 
delegatie van de Ekonomische Fakulteit 
brengt uitkomst. De Jong is vertrok~ 
ken en op 8 januari 1974 stelt het 
College van Bestuur stelt de volgen~e 
oplossing voor: Dreesmann wordt be
noemd tot buitengewoon hoogleraar 
voor 1 dag in de week en gaat zich 
bezig houden met vraagstukken van 
organisatie en struktuur van het be
drijfsleven. Hij bezet hiermee een 
lektoraat, dus het ordinariaat van 
Haccou wordt daarin omgezet. Het ligt 
in de bedoeling deze omzetting weer 
ongedaan te maken per 1 september 
1977 en Dreesmann dan tot gewoon 
hoogleraar te benoemen. Om het vak 
Externe Organisatie toch met een 
fulltime-kracht op ordinariaatsnivo 
te bemannen wordt het lektoraat-de
Jong omgezet in een ordinariaat. De 
moeite die is besteed aan het maken 
van het struktuurrapport kan ~ls te
vergeefs beschouwd worden. 
De invoering van de 'NUB heeft zijn 
invloed gehad. Wat voorheen tijdens 
een onderonsje bedisseld kon worden, 
vereist nu een jarenlang gemanipu
leer met argumenten. Vooralsnog is 
het resultaat helaas hetzelfde. 

teiten, die te veel van zijn tijd in 
be slag zouden nemen. Bovendien heeft 
het nieuwe College van Bestuur be
zwaren tegen een benoeming bij bevo!'
dering. Het is beter bij een omzet
ting een normale benoemingsprocedure 
op gang te brengen, want pas dan kan 
ar voldaan worden aan de eisen die 
aan ' een zorgvuldig benoemingsbeleid 
gesteld kunnen worden. 
Pais gaat hard aan het werk en maakt 
zijn proefschrift af, waarop hij op 
5 januari 1973 promoveert. Verder 
belooft hij braaf zijn politieke ak. 
tiviteiten te zullen verminderen, 



wanneer hij eenmaal benoemd is. In 
te~enstelling tot toezeggingen van 
kandidaten bij andere benoemingen 
hecht men aan deze toeze~Ging van 
Pais weI geloof . In het reeds genoem
de artikel in STUDENT wordt over de 
kwestie Pais het volgende opgemerkt: 
"Op 29 juni 1973 Ivees rle fakulteits
raad na emotionele debatten deze om
zettinG af .( Sprenger citeert nu uit 
de ook in verbend met de kwestie 
Dreesmann genoemde brief van de Jong 
aan het ColleGe v"n Bestuur)"De mo
tivering was dat de heer Pais in to
taal weinig gepubliceerd heef,t en op 
het terre in, Ylaarvoor het hoogleraar
sc~ap bestemd is -t , . prijstheorie -
in het gehe~l niets. Voorts dat ZlJO 
p.olitieke aktiviteiten, '.'!aarvan 1e 
fakulteit in een eerder st~dium ver
rninderin~ vroetit sindsdien juist zijn 
vermeerderd, het geen zijn wetenschan
pelijke aktiviteiten I3chaadt".P.-.is 
_ M8 toen lid van de A~st~rdamse ge 
m~enter3a~ en va n de Provinciale Sta
ten van Noord Holland vnor de VVD. 
Ook had hij kandidaat n:estaan voor 
de Tweede ~amer . Naast zijn polit ie
ke aktiviteiten verzorgde hij nog re
~elmatig een colu~n in De Te1e~raaf. 

Het proefschrift '"van Pais moest _ 
a ldus de lektor Externe Organisatie, 
en hij baseerde dit op uitlatingen 
van diens promotor - in drie maanden 
tijds geschreven zijn." Tot zover 
het artikel in Student. 

De inmiddels benoemde kommissie Oa
zetting Lektoraat Prijstheorie brengt 
dan in het midden van 1973 haar ver~ 
s l ag uit: er moet tot omzetting wor
rlen overgegaan en het ordinariaat 
dient door Pais bezet te worden. Het 
heeft a ltijd al in de bedoeling ge
legen Pais te benoemen en de bezwa
ren van een aantal led en van de kom
missie die van rnening zijn dat de 
fakulteit ten tijde van de aanvrage 
van het ordinariaat ten onrechte een 
besli ssing over de bezetting ervan 
heeft ~enomen, worden door de meer
derheid van de kommissie niet ge 
deo l d . 
In een roerige fakulteitsraadverga-
de ring wordt de kwestie behandeld. 
~r heerst grote onenigh'eid over de 
juistheid van de gang van zaken, over 
de deskundigheis van Pais en de vraag 
of er weI sprake is van verplichtingen 
en of deze van juridische dan weI 
more Ie aard zijn. Men komt er niet 

Draaiboek van 

uit. De stemmenstaken. Ook in een 
tweede fakul tei t sraadvergadering , 
wordt besloten de heer Pais niet 
voor te dragen, maar de bes1issing 
uit te stellen tot er een struktuur
onderzoek gedaan is naar de sociaal 
ekonomische vakindeling. Dat de 
voordracht van de heer Pais toch tot 
stand is gekomen, is gevo l g van het 
feit dat er in juni 1973 tussentijdse 
fakulteitsraadsverkiezingen voor het 
wetenschappelijk personeel gehouden 
werden. In september 1973 gaat de 
nieuwe raad funktioneren.De samen
stelling is mede door de gevolgde 
verkiezingsprocedure drastisch gewij 
zigd. In een be slot en fakulteitsraad
vergadering op 4 september 1973 komt 
men nu tot de konklusie dat de heer 
Pais voor het ordinariaat dient te 
worden voorgedragen en dat pas in een 
l ater stadium met een struktuuronder
zoek begonnen dient te worden. In de 
zelfde verGadering geeft de fakulteits
voorzitter overigens toe een telefoon
tje van de toenmalige staatssekretaris 
van eRM de heer Vonhoff, partijgeno~t 

van Pais,te hebben gehad , waarin deze 
vroeg of het niet mogelijk was een 
hoogleraar buitsn de fakulteit om te 
benoemen. 

De heer Pais is per 8 maart 1974 benoemd • 

Ekko van Ier1and. 

een 
PER EEN JJUiUARI l374Z0U DOOR DE 
ON'fSLAGAAi'l'VRAAG VAN PROF.DR.HEN
NIPIvlAN DE VACATURE V,'-.i'! GEWOON ' 
HOOGLERAAR IN DE STAA:':Sl1uISHOUD
KUNDE ONTST ,iAN. IN DIT RELAAS 
WORDEN ALLE GEBEURTENISSEN RO;'iD 
bE V:;';RVULLING VAH D~E VACATURE 
EENS OV~RZICHTELIJK O? Em~ RIJ
TJE GEZET. 

benoeming 
1. v. m. twee andere vacatures die 
het vorig jaar al bestonden, 
werd op 2 juli 1973 overgegaan 
tot de instelling van een struc
tuurcie. die de t9.,J.kverdeling 
tussen de verschillende vakge
bieden in de sociale economie 
moest bezien. 
-O p 4 april werden de voorstel
len van de structuurcie .,na door 
de Faculteitsraad te zijn goed
gekeurd , door het College van 
Bestuur aanvaard. Vlat nu de va
cature Hennipman betreft, werd 
besloten tot instelling van de 
leeropdracht "welvaartstheorie 
(~et inbegrip van de econoreische 
orde) en de theorie van de orga
nisatie van de markteconomie u • 
-De Faculteitsradd stelde 18 
maart 1974 een benoemingscie. 
in, bestaande uit de volgende 
personen: M.VJ.J.v.d.:Brink(stu-'
dent), Dr.'If.Driehuis(secretaris) 
Drs.J.P.J.Fit, Prof.Dr.C.Goed
hart(voorzitter),Drs.V.Halber
stadt ,Prof. Dr.J.J.Klant, Drs.R. 
de Lange, G.Surie(student) en 
H.v.d.Zee(student). 
De Cie. concipieert een adver
tentie op basis van het' struc
tuurrapport. In deze advertentie 
wordt kennis van de beide vakge
bieden van de leeropdracht ne
venschikkend gesteld . Dit is-
wat naar buiten wordt gebracht 
in advertentles in de Volksk~ant 

NRC Handelsblad, Vrij Nederland 
en The Economist. Intern blijkt 
ech'ter de gang van~ anders. 
De Cie. legt eigenmachtig, ~ 
der toestemming van Faculteits
raad of College van Bestuur, 
het accent op de Welva~rtsthe-
0lI'ie. 
De advertenties worden 1 mei 
geplaatst, sluitingsdatum voor 
sollicitaties is 15 mei. 
Er komen reacties binnen van 9 
sollicitanten. 
-Reeds op 13 mei vraagt de se
cretaris van de Cie . het oordeel 
van Prof.Hennipman, nog voordat 
de sluitingstermijn verstreken 
is en nog voordat de Cie. enige 
kandidaat gehoord heeft. 
-Al op 14 a~ril stuurt Prof. Pen 
een briefje naar Prof.Goedhart 
dat niet uitblinkt door adequa
te argument~tie inzake benoe
mingen. Prof.Pen zegt gehoord 
te hebben dat Hans van den Doel 
gesolliciteerd heeft. Of'wel Pen 
is te vroeg met zijn argument a
tie, ofwel Pen heeft in een on
heldere bui de brief geanteda
teerd. Later blijkt ook van den 
Doel de " referentiebrief van 
Pen" geen aanbeveling te vinden: 
"Een voorbeeld van hoe het vroe
ger ging en niet meer moetY 
Hetgeen de Aktiegroep Ekonomen 
deed besluiten tot publicatie 
van deze brief. 
-De Cie. hoort vier kandidaten. 
Het is ond'<.lidelijk op groild van 
welkp. criteria, want een kandi-

daat van wiens kwaliteiten de 
Cie. ho'og opgeeft, S.Gervasi, 
wordt niet gehoord . Enige leden 
van de Cie. en van de Vakgroep 
~icroTeconomie geven expliciet 
aan te betreuren dat dez'e kan
didaat verder niet in beschou
wing genomen wordt. Tooh wordt 
de kandidaat niet gehoord. De 
Cie. besluit vervolgens de heer 
Van den Doel n~.l en dhr.Wolf
son nr.2 te zetten.op de voor-
dracht. ' , 
24 juni wordt het eindrapport 
aan de Faculteitsraad aangebo
den. In het rapport zelf wordt 
niet vermeld dat de heer Gervasi 
~ls referenten noemt de bekende 
economen Lipsey , Sweezy en Stree
ten. 
-1 juli behandelt de Faculteits
raad de voordraoht van de Cie. 
De meerderheid van de raad stemt 
in met de voordracht. De kaarten 
lijken geschud . ' 
De fractie van de Aktiegroep E
konomen doet niet mee aan de 
~temmihg. Zij wil meer informa
tie, met name over de kandidaat 
die niet gehoord is, maar wiens 
kwaliteiten zeer geprezen worden. 
De Faculteitsraad verwcrpt het 
voorstel van de Aktiegroep eerst 
dhr.Gervasi te horen. 
De benoemingsoie. wordt ontbonden 
verklaard. 
-8 juli schrijft de voorzitter 
van de Faculteit,dhr.Ankum, aan 
het College van Bestuur het ad-
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vies van de Faculteit. Hij ver
geethierin melding te maken van 
het minderheidsstandpunt in de 
Faculteitsraa d. 
-16 augustus schrijft het CvE 
een antwoord aan de Faculteit. 
Hierin, staan een groot aantal 
vragen t.a.v. de procedure, ar
gumentatie en conclusies van de 
Eenoemingscie. en Facul tei tsraad,. 
~Eind augustus vertelt v.d.Doel 
aan medewerkers en student en 
dat het zeer waarschijnlijk is 
dat hij benoemd wordt in A'dam. 
V.d.Doel doceert bestuurskunde 
als hoogleraar pel~ticdldgie ~n 
Nijmegen. 
-Prof.Ankum roept een vergade
ring van de Faculteitsra&d bij
een op 16 september om het con
cept-antwoord op de vragen van 
het CvE te laten goedkeuren. " 
Als begin sept. in het Nijmeegs 
UniversiteitsElad een bericht 
verschijnt dat V.d.Doel gesolli
'citeerd heeft en het CvE de 
voordracht aanhoudt , vervroegt 
' dhr.Ankum de vergadering. 
Voordien heeft V.d.Doel met dhr. 
Ankum getelefoneerd. 
Inmiddels is de Aktiegroep Eko
nomen bezig nadere informatie 
in te winnen over V.d.Doel en 
Gervasi om te zien of de benoe
mingscie . wel alle nod i ge infor
matie heeft verzameld en of 
ha,tr argument en wel juist zijn. 
- 6 sept. houdt de Faculteits
raad haar vergadering. De Aktie
groep kondi~t aan dat zij haar 
bezwaren en kanttekeningen nader 
uitgewerkt in een nota aan de 
raa d zal voorleggen. De Facul
teitsradd honoreert het ver
zoek niet van de Aktiegroep eko
nomen te wachten op deze nota 
en de behandeling van de con
ceptbrief tot 16 sept. op te 
schorten . Daa rna verlaten 3 le
den van de fractie (m.u.v. het 
lid van het Dagelijks Bestuur) 
van de Aktiegroep de vergadering, 
met als argu~ent dat een ver
antwoorde beslissing niet moge
lijk is. Bij gebrek aan een quo
rum wordt de vergadering ver
daagd naar 12 sept. 
-10 sept . stelt Gijs Korthof in 
de Universiteitsraad vragen aan 
het CvB naar a~nleiding van de 
publicaties in het Nijmeegs uni
versiteitsblad en Folia Civita
tiS, of de procedure niet juist 
i s geweest . CvB-lid Noorman 
zegt dat hi j niets mag zeggen, 
maar dat "uit het feit dat de 
v oo rdracht is aangehouden, mag 
men zijn eigen conclusies trek
keno .. tI 
-12 september wordt de concept
brief door een rneerderheid van 
de Faoulteitsraa d goedgekeurd, 
zonder dat de Faculteits raad 
kennis heeft genomen van de no
t a van de Aktiegroep Ekonomen. 
In de brief wordt niet ingegaan 
op de vraag van het CvB, waarom 
niet nader is gelnformeerd bij 
de economen Lipsey, Sweezy en 
Streeten over de kwaliteiten van 
de niet gehoorde kandidaa t Ger
vas i! ' 
-De Aktiegroep Ekonomen stelt 
dat zij geen verantwoordelijk
heid wil dragen voor deze v oor
dracht en kondigt a an haar bezwa
ren publiekelijk te maken in 
een brochure, waarin ook de t oe
gezegde nota aan de Faculteits
raad zal worden opgenomen . Di. 
17 sept. heb~en Ferd Crone (lid 
van het Dagelijks Eestuur) en 
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Prof.Ankum een gesprek over de
ze publicatie. Crone zegt niet 
tot publicatie te zullen ove~ 
gaan als de Aktiegroep de toe
zegging wordt gedaan op haar be
zwaren in te gaan en de proce
dure te heropenen, hetgeen prof. 
Ankum niet kan toezeggen. 
-18 sept. biedt de Aktiegroep 
op een feestelijke SEF-borrel 
haar brochure aan. In de bro
chure staan drie punten van 
bezwaar tegen de benoeming: 
1. In de benoemingscie. is niet 
vastgehouden aan de criteria en 
de vakomschrijving, die in het 
structuurrapport zijn vastge
legd. 
2. De argurnentatie op basis 
waarvan de ui tein,deli jke v oor
dracht tot stand is gekomen , is 
onvolledig en ondoorzichtig,c.q. 
zij intbreekt. 
3. Tenminste ~en kandidaa t is 
tenonrechte niet door de cie . 
en de faculteitsraa d bekeken. 
-Prof.Ankum roept op ma.23 sept. 
sen besloten vergadering bij een 
van de Faculteitsraad om Ferd 
Crone op het rnatje te roepen. 
Een drukbezochte algemene ver
gadering van studenten eist v66r 
ie vergadering van de Faculteits
raa d openbaa rhe1d. 
De faculteitsraadvergadering 
wordt openbaa r gemaakt . 
Ondanks het feit dat Ferd Crone 
per 1 okt. uit het Dagelijks 
Bestuur wil treden, vanwege het 
vervullen van zijn DB-lidmaa t
schap gedurende een,vol jaar, 
wordt Crone door de Faculteits
raa d afgezet.E~ wordt niet inge
gaan op de vra".g of de procedu
res onjuist zijn g eweest of niet~ 
Een v oor s tel om Wiens van As s elt 
van de Aktiegroepfractie als 
interiml id van het DB te benoe
men wordt niet ,gehonoreerd. 
-op di.24 sept. wordt door een 
algemene verga dering VJ n econo
miestudenten besloten tot e 8n 
dern0nstra~1eve bezetting van de 
bestuursvleugel van de Facul
teit. De eisen van de student en 
zijn : eervol ontslag van Ferd 
Crone en heropening van de be
noemings procedure. Tijdens de 
bezetting, die van wo . 25 sept. 
tot do . 2Gsept . l).OOu. duurt, 
worden enige hunderden hal dte 
keningen opgerlaald ter onder
steuning v c,n de ze eisen . LOG, 
HTS-UNIE en vele faculteitsver
enigingen verklaren achter de 
eis en te s tatin G 
-Tij dens de bezetting heeft 
prof .Ankum een gesprek met de 
CvB-leden Polak en Noor,man,waar 
hij aankondigt te zullen aftre
den, als niet op 26 sept. het 
CvB e Jn besluit neemt . 
Inmiddels tekent een dertient Ll l 
stafleden beroep aan bij het 
Dagelijks Bestuur en vraagt ex 
artikel 68 van het UBR een ge 
schillencie . in te atellen om 
aldus uit te zoeken of de gevolg
de procedures juist zijn ge
weest. Het Dagelijks Bestuur 
e?~t bier rj~~ or dr . 
Voort s vertelt Drs'. Treumann t.n 
overstaan van een tiental stu
denten dat hij r Hferenties ge
zien heeft van Sean Gervasi , ala 
lid v~n de vakgroep. ' 

- 26 sel-t . heeH het CvB een ge
sprek met vertegenwo ordigers 
van de faculteit. 
Ter vergadering wordt door de 

Akt'iegroep aangetoond dat uit 
de studiegids 1n Nijmegen niet 
blijkt dat v.d.Doel onderwijs
ervaring heeft op het gebied 
van welvaartstheorie. De ' voor
zitter van de benoemingscie. 
blijft het antwoord schuldig op 
de vraag waar de mening van de 
meerderheid van de faculteits
raad dan op stoelt dat v.d.Doel 
als enige kandidaat kan bugen 
op onderwijservaring. Eerder 1s 
al aangetoond dat Gervasi under
wijservaring had in welvuarts
theorie op Oxford University en 
de London School of Econ umics ! 
-als op do . 26 sept . het bericht 
komt dat het CvB de voordra cht 
toch doorstuurt naar Den Haag , 
gaat e en delegatie va n e en 25-
tal studenten naar het fi,uagden
huis. Aldaar verklaart de v oor
zitter van het CvB, rnr.Cammel
beeck, dat "er weliswaar pro
cedurefouten zijn gemaakt , maur 
dat andere overwegillgen de door
slag hebben gegeven ." 
Op de vraag van de studenten ~ 
welke dat dan wel waren, blijft 
Camn:elbeeck het antwoord schul
dig. 
up de Algemene Vergadering van 
Btudenten wordt besloten beroeD 
a unte tekenen bij het Dagelijk~ 
Bestuur en de Kroon. Voort s zul
len alle s tudenten opgeroepen 
worden naar de faculteitsraa ds 
vergadering op rna. 30 sept. te 
komen urn de kandidatuur van 
Wiens v ' n As ~' elt als DB-lid te 
ondersteunen. Besloten wordt 
verder dat op 1 okt. in de Un i
versiteit s r aad een motie zal 
wo rden ingediend door de ver
tegenwoordiger van de studenten
geleding van de Econ cIJ: iache Fa
culteit. 
-30 sept. wordt Wiens van As s elt 
benoemd als nieuw l id Vt, n het 
Dagelijks bestuur. 
Bij meerderheid v,cn stemmen 
wordt een motie aangenomen , waar
in door de Faculteitsraud de 
wa.a rdering wordt uitgespr oken 
v uo r de inzet, Wd~~ee Ferd 
Crone zi jn bestuurslidn::a,~tschap 

heeft vervuld. 
- op 1 okt . dient de Aktiegroep 
een be zwa~rs chrift in bij het 
Dagelijks Bestuur van de facul
teit. Op grond hiervan moet e en 
vaste geschillencie. worden in
gesteld . 
In de Universiteitsraad wordt 
een motie aangenomen waarin 
staat Qat de Universiteitsraad 
het College v".n Bestuur ver
zoekt het Ministerie van Onder
wijs en lie tenschappen de mening 
van de raad kenbaar te maken dat 
de vo :; rdracht pas in behandeling 
kan worden g enomen, nadat de 
Vaste Geschillencie. vun de 
Faculteit der Economische Weten
schappen uitspraak heeft geda an 
inzake het aanhangig gemaa,kte 
geschil en dat deze uitspraak 
bij de uiteindelijke beslissing 
dient te worden be trokken . 
- op 14 okt . s telt de Faculteits
raad een Vaste Geschillencie . 
in, bestaande uit Prof. Zimmermann 
(voorzitter), prof.v.d.Tempe~, 
drs.Hogewind\secretaris), Dijk
stra(student) en Blankevoort 
(student). 

(wordt vervolgd) 

Adri Starn 



Interview 
met J. van den nOEL 

Johannes van den Doel werd ~eboren op 4 april 1937. Hij doorliep het gymnasium (B) en studeerde in 
1964 af aan de Economische ra'culteit van de Vrije Universiteit van Amster<\am. 
In 1971 promoveerde prof. V4n den Doel tot Doctor in de Economische Wetenscha ppen aan de Erasmus
universiteit te Rotterdam. ~ijn promotor wae prof. dr. J.Tinbergen. Het proefschrift was getiteld: 
"Konvergentie en Evolutie, de Konvergentietheorie van Tinbergen en de evolutie van economische 
ordes in Oost en West". 
Prof. Van , den Doel heeft vele functies bekleed. Daarbij springen de activiteiten die hij heeft 
ontplooid als lid van de Twtede Kamer voor <ie PvdA ( als eerste "Niellw Linkser" die in de Kamer 
kwam) in de jaren 1967-1973 het meest in het oog. 
In die jaren bereikte de etrijd om democratieering aan de universiteiten haar hoogtepunt (o.m. in 
de Maagdenhuiebezetting), hetgeen aanleiding W&S tot het voorbereiden van de Wet Universitaire 
Bestuurshe~orming. ' 
In 1973 werd Van den Doel btnoemd tot hoogleraar in de politicologie, in het bijzonder de bestuurs
kunde aan de Katholieke Universiteit te Nijmegen. 

de wub 
"lk heb de WUB altl"d gezien als een 
middel om al te progres$ieve experi
menten teg en te gaan. In Groningen 
waren destijds al eXperimenten aan 
de ,,;ang die verder gingen' dan de WUB 
later mogelijk maakte. Wij (de PvdA
fraktie) vreesden dat dit soort expe
rimenten door de WUB zouden worden te
ruggeschroefd. " 

"De PvdA-fraktie was voor verder
gaande demokratisering, aIleen wisten 
wij niet hoe we dat precies gestalt. 
moesten g evel!. '1Iij wilden dan ook een 
wet s ontwerp met veel mogelijkheden 
tot experimenteren, om daarna aan de 
hand van een evaluatie van die expe
rimenten tot een uiteindelijke be
slissing te kunnen komen." 

"Zuiver theoretisch gezien vind ik 
de \'IUB epn onding, omdat aIle or~an en 
corporatief zijn samengesteld. Er zit 
een corpora tieve gedachte achter.Een 
geleding hoogleraren, een geleding 
studenten enzovoorts. De tegenstel
ling docenten-studenten wordt -in 
zijn algemeenheid - onterecht veron
dersteld." 

"Allerlei ongelijksoortige beslisein
gen -waarbij je van sommigen vindt 
dat ze hele maa l gedemokratiseerd moe
ten worden, omdat het zaken zijn waar
bij de studenten ~et meeste be lang 
hebben (ik denk met name aan zaken 
met betrekking tot de vorm van het 
onderwije) en andere die buiten de 
kunne van studenten vallen - worden 

'op ~~n grote hoop gegooid en worden 
allemaal aan d'at vreemde kiesrecht 
per g eleding onderworpen". 

"Ik zie bijvoorbeeld niet in waarom 
stafleden op die punt en waar mede
zeggenschap van student en geboden 1s, 
een meer gekwalificeerde stem zouden 
moe ten hebben". 

"Een a nder bezwaar van de ;'roB is, 
dat het een wet is, die voor meerdere 
uitleg vatbaar is. De WUB is poly
interpretabel. Bovendien is de WUB 
onvolled1g in de zin, dat veel niet 
of onvoldoende geregeld 1s." 

"Zo worden bijvoorbeeld benoemings
procedures niet geregeld in de WUB, 
terwijl nu juist benoemingsprocedures 
een onderwerp vormen waar dikwijls 
de meeste konflikten over ontstaan.~ 

"De door de ,roB geaccentueerde ;;e
ledingsstruktuur geeft vaak aanleiding 
tot konfliktsituaties omdat men zich 
in een soort klassepositie terugtrekt". 

"Als ik spreek over demokratisering 
bedoel ik het zogenaamde 'one man -
one vote'-systeem. Ben dergelijke de
mokratisering moet zich weI beperken 
tot bepaalde grenzen. Naar mijn ge
voel ligt die grens daar, waar de k~a
lite;i.t van het onderwijs in het geding 
komt. Dat is het enig e punt Waarvan ik 
zeg dat er een grens aan de demokra
tisering moet zijn". 

rn aatschapp e I ij ke 
kontrole 

"In het vak:3roepsbestuur bijvoor
beeld zou er sprake moeten zijn van 
participatie met een beroepsrecht voor 
aIle ,:;elecling"n. Aan mijn fakulteit lement en regering in te :>rlJpen door 
heb ik steeds geijverd voor partici- 'het leerstoelen beleid bijvoorbeeld". 
pa tie van de studenten in het vakgroeps- "De reden waarom de maatschappij 
bestuur, maar dan weI student en die in kontrole moet kunnen uitoefenen op de 
het betreffende yak afetuderen. Ik zou kwaliteit van het onderwijs is -als 
het volstre\;t onzinnig vinden om van ik het even welvaa rtstheoretisch mag 
studenten, die drie jasr lang met goed uitdrukk en - vanwe.o>;e de positieve 
gevolg tentamens bij mij hebben afge- externe effekten d ie het on ct erwij s 
legd te zeggen dat zij g een verstand op de samenleving heeft, Daarom Geeft 
van bestuurskunde hebben. Als gevolg het rijk ook zove e l subsidie. De sa-
van mijn aktie is dan ook hier parti- menleving heeft recht op de garantie 
cipatie in het vak3roepsbestuur tot dat die positieve effekten ook werke-
stand gekomen". lijk g e genereerd worden. Uiteindelijk 

"lk heb geon nieuw wetsontwerp in de is in mijn filos'ofie de samenlevinp; 
mask, dus ik kan u geen ' volledig al- de grootste belanghebbende. Daarom 
terll>atief voor de WUB bieden, maar moet de samenleving ook aan kunnen ,,;e-
een verandering in de WUB zou moeten V"ln hoe zij dat gegenereerd wil zien". 
zijn de kontrole op de kwaliteit van "Nog maar al te vaak is het zo dat 
het onderwijs niet aIleen in de han- aIleen de hoogleraren invloed ~ebben 
den van de hoogleraren te le~g en, maar op de vorm en inhoud van het onderwijs. 
in hand en van aIle participanten in lk denk hierbij met name aan de juri-
het onderwijs en het instellen- van dische faculteit in Nijmegen". 
een beroepsrecht voor aIle partijen". or De hoogleraren worden ook nog 

"Ik ben niet vreselijk verontrust steeds g e a cht narlens de kroon de kwa-
dat de studenten bezig zijn de kwali- liteit van het onderwijs te handhaven. 
teitsei3en te laten dalen. Maar als Om in t ermen van deze Universiteit 
dat gebeurd, ~an studentenzijde of van te spreken: de hoogleraren zit ten 
de zijde van hoogleraren, moet er voor- - al of niet in toga - als het ware 
zien zijn'in een beroeperecht". door God gezonden in hun Pauselijke 

"Via nat beroepsrecht kan de maat- missie de kwaliteit van het onderwijs 
schappij kontrole uitoefenen op de te handhaven". 
kwaliteit van het onderwijs. De maat- "lk geloof niet dat het mogelijk is 
schappij ~.eft ook het recht om via om in deze ma a tschappij nog kennis 
haar volksverte~enwo ordigers in par- over te dra~en wanneer dat niet gebeurt 
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tezamen met de participatie van dege_ 
ae aan wie de kennis wordt overgedra_ 
gen. De tijd dat iedera hooglaraar 
hoorcolleges geeft waarbij iedereen 
muisstil zit te luisteren en braaf 
zit op te schrijven wat de grote 
Meester zegt is gewoon voorbij. Dat 
is de motivatie van waaruit ik bier 
gewerkt heb en ook in de toekomst wil 
gaan w.erken. Ik zal op dat punt gean 
strobreed veranderen. tl 

posthumus 

"Ik heb me hier in Nijmegen duide
lijk tegen de plannen van Posthumus 
uitgesproken omdat ik ~et onmogelijk 
Bcht om verschillende studierichtingen 
met volkomen andere inhoud en met v~l
komen andere eisen aan een uniforme 
opzet te binden. Je moet in hat a lge
meen vermijdan ~ van de universiteit 
een massafabriek te maken die hele 
jonge mensen a flevert, die aan de 
universitei t nog nauwelijks de tijd 
he bben gehad om tot inkeer en rijp
heid te kunnen komen. Ik zie dat ook 
als e~n bedreiging van de kwaliteit 
van het onderwijs. Ik vind niet dat 
je van de universiteit een soort ho
gere beroepsschool moet maken. Daar 
ben ik absoluut tegen" . 

benoemingen 
voor de wub 

'tHier en daar korn je te~enwoordig 
aan de universiteit nog weI struktu
ren tegen waar het net zo toegaat als 
vroeger. Hoewel ik de s ituatie voor 
de WIlB a Ileen maar· a ls student heb 
meegemaakt, krijg ik aan de hand van 
deze strukturen nog een aardig beeld 
van hoe het vroeger ging". 

'~oogleraren we rden zelden op grond 
van objektieve kriteria benoemd. Wel
i swaar werden buitengewoon gekwalifi
ceerde mensen niet gau. gepasseerd, 
maar juist in niet zo duidelijke ge
vallen konden er gekke dingen gebeu
ren. Vaak k.am het er op aan de juis
te vriendejes te hebben. Vriendjes
politiek en persoonlijke of politieke 
voorkeure n speelden zeker een rol". 

"Het opentreken van de b"noemings
procedures is volgens mij ~en van de 
belangrijkste verworvenheden sinds 
het instellen van de VlUB". 

het briefje 
van pen 

"Het briefje van pro fe ssor Pen is 
zo een e i gen leven gaan leiden da t ik 
me en het recht te hebben mij hier te
sen te verweren . Het briefje van Prof. 
Pen zegt eigenlijk veel over Prof. 
Pen en weinig over mi;1. Ik begrijp niet 
goed waar Prof. Pe n zijo oordee l op 
b~seert dat ik eerder rechts dan link s 
zou zijn in de f akulteitspo litiek". 

"Hier in Ni jmee en zijn er twee gra
te kwest ie s geweest: 
In de eerste plaats de kwestie van de 
vakgroe penstrukt uur. Daarin heb ik 
mij heel hard ingezet, zowel tegen
over het evE a l s tegenover de fakul
teit voor een maxima le inspraak van 
de studenten in het vakgroepsbestuur. 
Daarbij hab ik collega Hoogerwerf te
gen mij 0evonden . 
In de tweede plaats de benoemingskwes
tie van Reinalda, waarbij Hoogerwerf 
hem niet gekwalifice~rd a chtte. Er is 
destijds, voor rnijn tijd, afgesproken, 
dat Reinalda een syllabus zou schrij
ven en dat de beoordeling van die syl
labus betrokken zou worden in de uit-
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eindelijke beslissing over zijn be
noeming. Ik heb die syllabus moeten 
beoordelen. Ik heb die syll!ibus met 
een negen gehonoreerd en daarmee uit
ges~roken dat er geen enkele reden 
Was om aan de wetenschappelijke ge
kwalificeerdheid van Reinalda te twij
felen, al had ik weI meningsverschil 
over de inhoud van de. syllabus met 
hem. Daarmee is de heer Reinalda aan
gesteld. In de?,e beide kwesties heb
ben collega Hoogerwerf en ik tegendver 
elkaar gestaan omdat ik in be ide ge
vallen partij gekozen heb voor een 
etandpunt van de studenten." 

Al met al ben ik van mening dat ik 
me duidelijk linke heb opgesteld,ge
let op mijn poeitie ale docent. Ik 
besohouw het brietje dan ook ni.t als 
een aanbeveling." 

"Miesohien ontetond onder de reoht
se hoogleraren aan de ekonomi s che 
fakulteit zo'n een ongerustheid over 
de benoeming van zo'n linkse man als 
Hans van den Doel, dat Prof. Pen dat 
aanvoelde en zich geroepen voelde om 
iets te zeggeo in de trant van'hij 
valt weI mee', maar dat zou u eigen
lijk aan Pen zelf moeten vragen." 

"Ik heb gezegd: het briefje zegt 
veel over Prof. Pen, maar misechien 
zegt het ook wel veel meer over de 
ekonok1eche fakulteit. Het zegt in 
ieder geval weinig over mij." 

"Tot mijn stomme verbazing nam de 
Aktiegroep Ekonomen het argument van 
Prof. Pen (eerner rechts dan links, 
als je begrijpt wat ik bedoel,red.) 
over." 

de brochure 
van de age 

"In de brochure komt de zinsnede 
voor: " •••• voorzover ons iets bekeod 
is over Van den Doel strekt het niet 
tot. zijn aanbeveling" (1) Deze zin
snede duidt erop dat de aktie tegen 
mij persoonlijk is gericht". 

"Als de aktiegroep deze uitspraak 
terugneemt of verduidelijkt, zodat 
blijkt dat ik hem verkeerd geinter
p~ete erd heb, zou ik dat erz prettig 
vinden ll

• 

"Volgens mij is helo opnemen van deze 
zinsnede niet te verenigen met de stel
ling dat de aktie slechts gericht is 
tegen de procedure". 

"De aktiegroep doet mee in de sug
gestie dat ik eerder rechts dan links 
2, OU zijn in de fakulteitspolitiek". 

het 
benoemings konfl i kt 

"Hat is duidelijk dat nu pas aan 
de oppervlakte is gekomen waar reedp 
lang een veanbrand heeft gesmeuld". 

"Ik ben inzet geworden van een kon
flikt wear ik zelf part noch deel 
aan heb en waar ik geen enkele ver
antwoordelijkheid vo(%' draag". 

amsterdam 
"Het yak 'Welvaartstheorie, Theorie 

van de ekonomische orde en Theorie Tan 
de organisatie van de marktekonomie 
vind ik aanmerkelijk leuker dan be
stuurskunde". 
~Ik bevind me nu in een gekunstel

de situatie. Ik moet ekonomie als 
bestuurskunde verkopen. Zo ben ik ge
dwongen ekonomische geschriften van 
bestuurskundige titels te voorzien". 

"De vakken die ik noemde zijn pre
cies de elementen die mij io hoge 
mate interesseren en ik heb ook al-

.tijd gezegd dat 1k me daar ook in 
Nijmegen ' in d3 t~ekomst verder in 
wild!! verdiepen". 

"Mijn oratle is een toepaesing vain 
de Wel~artatheorie op de publieke 
sektor.Mijn proetaohritt was een 
toepassing 9an Welvaartstheorie 
op de eo.onomisohe orde. Ik wals be
zig met een boekje over de vergelij. 
king 9an eoonomisohe ordes. Dat had 
ik allemeal willen doen onder de 
vlag van de bestuurakunde." 

"lk verwacht dat studenten aan de 
EkonollIische Fakulteit van Amsterdam 
rt;;;;;;;-eleroenten) een hoger-iirveau-
zullen hebben dan de studenten in 
Kijmegen". 

"Nijmegen is een sterk regionaal 
geori~nteerde universiteit en ik moet 
eerlijk zeggen dat het gemiddelde 
niveau van de studenten me hier nog
al is tegen gevallen in vergelijking 
met wat ik gewend was. Ik ben eigen
lijk de helft van de tijd bezig de 
student en de beginselen van ekonomie 
bij te brengen en daarna kom ik pas 
aan welvaartstheorie toe. Ik kom nog 
weI eeo aardig eindje met ze, maar 
ik raak zoveel energie kwijt met ze 
ervan te overtuigen dat ekonomie een 
leuk vak is en dat je met een ekono
mi sche benadering erg veel kun t doen". 

"De rest van de tijd gebruik ik om 
dat (die grondbeginselen,red.) toe 
te passen op bestuurskunde. Het is 
hier nu eenmaal geen ekonomische fa
kulteit". 

"Het studeerkamerwerk ie in mijn 
ogen zeer belangrijk. maar het meeat 
vruohtbare van de weteneohap is de 
dialoog met de etudenten." 

i'Bovendien vind ik de goede makro
ekonoom waa r Pen over schrijft in de 
figuur van Driehuis". 

Gerard Bottcher. 
m.m.v.Adri Starn. 

(1) Letterlijk staat in de brochure I 
"Voorzover er informatie is strekt 
dit niet tot aanbeveling van kandi
daat nummer 1 voor de·z·e stoel".(red.) 

Tot zover Prof. Van den Doel. In 
dit interview apringen een aantal 
zaken naar voren, waarvan wij de vol
gende zouden willen belichten. 

Prof. Van den Doel betoogt dat het 
briefje van Prof. Pen zo een eigen 
leven ia gaan leiden, dat hij meent 
het recht te hebben zioh ertegen te 
verweren .• Het briefje van Prof. Pen 
is evenwel slechts gebruikt ala 
illuetratie voor de brochure van de 
Aktiegroep Ekonomen. Een illustratie, 
die duidelijk 1aat zien wat voor ar
gumenten een rol kunnen epelen bij 
een benoeming aan onze taoulteit. 1m 
het gesprek dat wij met Prof. Van den 
Doel hadden heett ook ~ ons gezegdl 
"Het brietje is een voorbeeld van hoe 
het vroeger ging en nu niet meer mo 
moet". Uit de ' inhoud van de broohure 
valt niet op te maken dat de Aktie
groep het argument "eerder rechte dan 
link .. " overneemt. 

In wezen blaast Prof. Van den Doel 
in dit interview het brietje eigen 
leven in~ Hij rioht een stropop op, 
die later in het interview met een 
moker kapotgesLagen wordt. 

De werkelijke bezwaren van de 
Aktiegroep .. taen letterlijk in de 
broohure op pag.5: 



1. In de b.no.minlsprooedur. io 
ni.t ya8tg.houd.n &an 'de ori
teria en Y&ko.schrijT1ng, die 
in h.t otruotuurrapport zijn 
vaotg.l.gd. ' 

2. D. arsu .. ntati. op baois waar
~ d. uit.iadelijke voordraoht 
tot stand io gekom.n io on
voll.dig, o.q. zij ontbr.ekt. 

,. Ten minete 'en kandidaat io t.n 
onreohte ni.t door de commiaate 
en d. Faoulteitoraad '.keken. 

Op deze drie punten ia Prot. Van 
den Doel ni.t ingegaan. 

Hoewel Prot. Van den Doel ona he.tt 
g.zegd zioh ni.t te willen bemoeien 
met de procedure en de eituatie &an 

o.ze taoult.it, mengt hij zich, doo~ 
Uitgerekend in te gaan op het argum.nt 
van Prot. Pen dat hij e.rd.r r.ohte 
dan linke zou zijn in de taculteita
politiek, in d. politi.ke (1) v.r
houdingen aan oaze taculteit. En daar
bij echuitt hij de Aktiegroep in de 
echoenen dat zij di. politi.k. ar
gumenten in et.lling b •• ft gebracht 
door het bri.tj. van P.n t. public.ren. 

D. yerklaring ~ Prot. Van d •• 
Doel ~ de be ... gred.n •• ~ Prot. 
Pen io t.k.nend. Iamero P.n probe'r1 
door bet b.aohrijYen ~ de poli
ti.k. g.lootobrieYen ~ eon kan
~idaat, zijn beno.ming te b.yorde
Mn.' 

Oat Van den Do.l zioll juist zo 
tel ftrweert tegen d. b .... ring dat iij 
.erd.r rechto dan links zou zijn, 
duidt .rop dat hij .on derg.lijk. 
argumentatie w.l d.g.lijk ~ b.lanc 
Yindt YOOr .en b.noeming. De kwali
tioati. dat •• n kandidaat zioh 
"maxilllS.al liBke" heeft opg.et.ld ka& 
nooit .en alecht. benoemingeprooedure 
goedpraten ot d. geeohtktheid voor 
een l.eratoel aantonen. 

Oyer h.t Yakgebied yan Prof. Van 
den Do.l zouden wij h.t vol.nd •• il_ 
l.n ,opm.rken. I.dereen we.t dat de 
grena tuee.n wat onder Welyaarta
theorie valt en wat niet,moeilijk 
te trekken ie. Niemand zal ook 
beweren, dat Prot. Van den Doel zio. 
abeoluut ni.t met Welvaartatheorie 

bezighoudt. Maar het feit dat de 
irene vaag is tuosen wat Welvaarto
theori' is en wat niet, wordt ten 
gun ate van Van d.n Doel gebruikt en 
teg.n Gervasi. J. kunt niet van prof. 
Van den Doel zeggen dat hij .en 
w.lvaartstheoreticu6 is en tegelij
kertijd van Gervasi, dat hij Qat 
niet is. 

Tenelotte nog dit. Prot. H'na1p
man ie door de oommieai. gevraagd 
om iete te z.ggen over de welvaarto 
th.oretioohe kwaliteiten van Prof. 
Van den Doel. Imm.re Prof. Hennipma* 
geldt ale gezagh.boend op dit g.
bied. Het ia echter bevr •• mdend dat 
d. referenten van Gervaei (P. Sw.ezy, 
R.G. Lipeey .n p. Streeten) die ale 
gezaghebbend op .ereldniv.au worden 
besohou.d, niet gevraagd io hetzelf
de te doen over Gervaei. 

Gerard Bottoher, 
m.m.v.Adri Stam. 

bestuurswisseling 
FERD CRONE, TOT 23 SEPT. STU
DENT LID VAN RET DAGELIJKS BE
STUUR VAN DE FACULTEIT"IS PER 
30 SEPTEMBER OPGEVOLGD DOOR 
WIENS VAN ASSELT, EVENEENS LID 
VAN DE FACULTEITSRAADSFRACTIE 
VAN DE AKTIEGROEP EKONOMEN . 

Wi.ns van Asselt 

Deze bestuurswisseling is 
niet zonder strubbelingen ge
paard gegaan . ,Probleroen ontston
den r ond het bestuurslidroaat
~chap van Ferd Crone, toen de 
Aktiegroep Ekonomen ,een tweede 
'brochure "Case-study uit de 
~coneru :3 che Faculteit (2)" uit
bracht, waarin over een benoe
~ing (dievan Hans van den Doel) 
de gang van zaken aan het dag
~1cht werd blootgesteld. 
~erecht werd vastgesteld in de 
~aculteitsraadsvergadering van 
e3 sept. dat de 4 Aktiegroep
leden in de Faculteitsraad roede 
verantwoorde lijk waren voor de 
publicatie van deze brochure. 
Ferd Crone werd ontslagen, om
dat hij vertrouwelijke gegevens 
aan de Aktiegroep zou hebben 
verstrekt . Bewezen werd dit 
echter niet. 
Crone had overigens op de betref
!ande vergadering bekend geroaakt 
per 1 okt. te zullen aftred'en, 

op die wijze zijn bestuursjaar 
dat per 1-10-1973 in was gegaan, 
volgemaakt hebbend. Via een mo
tie van wantrouwen werd Crone 
uit het bestuur gestemd. 

De week daarop werd Wiens 
van Ass elt in het nieuwe bestuuX 
benoerod. Ferd Crone werd toen 
in een rootie door de roeerder
heid van de Faculteitsraad dank 
gezegd voor de inzet waarroee hij 
zijn bestuurslidmaatschap had 
vervuld! 
Ook die dankzegging kwaro niet 
vanzelf t ot stand: er was veel 
verzet tegen het oneervol ont
slag van Ferd Crone gerezeri on
~er de student en. 

Al eerder waren er moeilijk~ 
heden gerezen rond de benoeming 
van Ferd Crone, n.l. na de ver
kiezingsuitslag voor de Facul
teitsraad in meL De Aktiegroep 
Ekonomen ging toen van 2 naar 4 
£etels in de r aad ; de Werkgroep 
Ekonomen van 2 naar 1. 
Ferd Crone trok zich voor de ver
kiezingen -als enig bestuurslid
terug, orodat hij het juist vond 
een nieuwe raad een nieuw bestuur 
te laten kiezen. Na de verkie- ' 
£ingsuitslag stelde hij zich 
weer kandidaut. Aanvankelijk 
werd Hans Borgstede (Werkgroep 
Ekonomen) benoemd tot nieuw lid 
van het D.B •• Arguroenten,die 
toen vooral door de Aktiegroep 
naar voren ,werden gebracht, n.l. 
~a~ zij als verreweg de groot
mte studentengroepering het 
recht had op'de studentenzetel 
in het Bestuur, werden t oen niet 
door de roeerderheid van de Raad 
erkend . Na een bezetting, hand
tekenin~enactie en veel juri
~isch getouwtrek, kwaro de benoe
ming van Borgstede opnieuw ter 
sprake in de Faculteitsraad. Be
halve de EFB (verwant aan de 
Broekroeyerfractie in de Uni~er
siteitsraad), Mevr.v.Ommeren en 
de 2vertegenwoordigers van de 

Werkgroe p en Studeoon" s terode 
tie Faculteits r aad alsnog Crone 
in het Dagelijks Bestuur. 
Een andere reden dat Crone niet 
direot herkozen werd, was ook 
nat een aantal raadsleden van 
mening was dat Crone in een aan~ 
tal benoemingskwesties zich nie1 
volgens de regels heeft gedra
gen . 
Het klinkt de lezer bekend in 
de orenl met name zou d~or de 
publicatie in februari 1974 van 
de Aktiegroep Ekonomen van de 
brochure "Case-studies uit een 
13roeloneyerfaculteit" de beslo
tenheid r ond benoeroingen van 
Pais en Dre esroann zijn doorbro 
ken. 

Zoals inmiddels slechts 
weinigen onbekend zal zijn, wa
ren er vroeger wel vaker vreem
fie benoemingsprocedures . In sep" 
~erober 1973 trok het toenmal i g 
ptudentlid van het Dagelijks 
Bestuur van de Werkgroep ekono~ 
~en zich terug uit het D;B •• 
Daarvoor had hij de Faculteit s 
raad een brief geschreven (d. d . 
~ juni 1973 ) waarin o. a . st ena: 
"Aangezien ik vanwege in het ver
l ed en opgedane ervaringen er de 
v oorkeur aangeef niet meer bij 
bet benoeroingsbeleid aan 0nze 
faculteit betrokken te zijn en 
voor dat beleid ( ••• ) in de hui
~ige cons tellatie ook geen ver
antwonrdelijkheid roeer wens te 
cl.ragen ( ••••••• )~ Als Piet Wage
naar zich niet uit eigener be
weging had te~uggetr0kken, was 
hem dringend, c.q. dwingend ver
zocht af te treden. 

Aangezien er aan onze fa
culteit nog een groot aantal 
vaca tures te vervullen zijn, 
wordt Wiens van As selt alle 
aterkte toegewenst. Ben gewaar
achuwd bes tuurslid telt voor 
ilwee! 

Adri Stam, 

II 



Ht1ETING EN DE 
WELVAARTSTHEOR IE 

de media 

Sinds eind 1969 werkt R. Hueting bij 
het C.B.S. op de afdeling Leefmilieu, 
met als opdracht . na te gaan op welke 
wijze de milieuverslechtering gekwan
cuiceerd zou kunnen worden. Een half 
Jaar geleden is hij gepromoveerd op 
een proefschrift getiteld: "Nieuwe 
schaarste en economische groei". Hier
in poogt hij de theoretische achter
gronden van het werk van zijn afdeling 
aan te geven. Het boek is door middel 
van een grote publiciteitscampagne in 
de belangstelling gebracht. De dag 
v66r de promotie werd een persconfe
rentie in Nieuwspoort belegd.Het sym
bolische eerste exemplaar werd zowel 
aan I.Vorrink als aan B. van· Lippe
Biesterfeld aangeboden. De laatste 
heeft ervoor zorggedragen dat "het 
Wereld Natuur Fonds de tekst dermate 
belangrijk acht dat zij geld en voor een 
Engelse vertaling ter beschikking 
heeft gesteld". De gevolgen van dit 
alles konden niet uitblijven. In een 
recensie in het NRC-Handelsblad wordt 
gesproken van lIeen uitzonderlijk be
toog dat menig economisch denkbeeld 
naar het fabeltjesland verwijst en dat 
ongetwijfeld een schok door de economi
sche wetenschap zal doen gaan". De Tijd 
van 25 oktober 1974 zegt dan ook dat 
"het proefschrift van Hueting opmer
kelijk goed ontvangen is". Het is 
mijn bedoeling na te gaan wat het ge
schrift werkelijk om het lijf heeft. 

inleiding 

Het theoretische kader, waarin Hueting 
de economische aspecten van het milieu
problee~ plaatst, is de welvaartsthe
orie. Om dit mogelijk te maken heeft 
hij het verzamelbegrip 'milieu' op
gesplitst in schaarse, alternatief 
aanwendbare goederen, 'functies' ge
naamd. Dit is meteen het kernbegrip 
van zijn studie. Water heeft bijvoor
beeld als functies drinkwater, recre
atiemogelijkheid, stortplaats voor 
afval etc. Voorbij een zeker punt 
ontstaat er concurrentie tussen de 
functies: functieverlies, milieuver
slechtering. AIle aanspraken op het 
milieu kunnen niet rneer volledig ge
honoreerd worden. Nu dient er dus 
uit de verschillende aanwendingsrich
tingen gekozen te worden: het alloca-
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tieprobleem. Het enige dat nog ont
breekt is een afwegingsmechanisme in 
termen van welvaart. Dat is ook het 
kernprobleem van de benadering van 
Hueting. Zonder een geschikt afwe
gingsmechanisme heeft het geen zin om 
de milieuproblematiek te integreren 
in de welvaartstheorie. 

hu eti ng 

Om het probleem hanteerbaar te maken 
gaat Hueting uit van een milieufunc
tie, die door de vervuiling in min
dere mate beschikbaar is. Hoe dient 
nu bepaald te worden wat de optimale 
beschikbaarheid of we 1 kwaliteit van 
die ~ne funetie is ? Hiervoor is het 
nodig dat de baten van de functie ge
kwantificeerd worden, waarna deze ver
geleken kunnen worden met de kostem 
van (gedeeltelijk) functieherstel. 
Overeenkomstig de resultaten van de 
welvaartstheorie zal het snijpunt van 
de marginale kosten- en batencurve 
het optimumpunt zijn. Populair gezegd, 
houdt dit in dat men met iets moet 
doorgaan totdat de nadelen ervan ge
lijk zijn aan de voordelen. Doe dus 
niets waarvan de nadelen groter zijn 
dan de voordelen. 

geldbedrag per 
extra eenheid 

mate van zuiverheid 
of beschikbaarheid 
van de functie 

(b) marginale baten 
(k) marginale herstellingskosten. 

Wil deze benadering zinvol zijn, dan 
moet o.a. het verloop van de curves 
bepaalbaar zijn. Volgens Hueting dient 
de batencurve door de overheid vast
gesteld te worden op grond van zowel 
de preferenties van de gebruikers van 
de functie, die door de overheid gro
tendeels ingeschat moe ten worden, als
ook haar eigen preferenties. De kosten
curve zou in principe te berekenen 
zijn. 

critiek 

Geregeld beroept Hueting zich op de 
"moderne welvaartstheorie lr

, daarbij 
vooral P. Hennipman citerend. Nu pleegt 
de welvaartstheorie uit te gaan van de 
individuele preferenties. Zowel de 
kosten als de baten worden bepaald 
aan de rrand van individuele preferen
ties. Een subjektivistische grondslag 
dus. Een merkwaardig iets is nu dat 
de wijze waarop Hueting het probleem 
benadert fundamenteel anders is zonder 
dat hij daar met zoveel woorden reken
schap van geeft. Hij heeft het zeifs 
over de objektieve gebruikswaarde: 
"Daarom vallen de functies niet vol
ledig samen met de nuttigheid; ten 
dele vallen zij samen met de objektie
ve gebruikswaarde" (p. 88). Door deze 
benadering is geen sprake meer van een 
welvaartstheorie in de normaal ge
bruikte zin van het woord. 

Nu ben ik ook van mening dat een sub
jectivistische welvaartstheorie geen 

o,plossingbiedt. Terecht steIt Hueting 
impliciet dat deze faalt omdat de 
subjekten geen volkomen kennis hebben 
ten aanzien van hun milieuvervuilende 
daden. Bovendien zou het nageslacht 
eventueel in gedrang komen. Maar ook 
de overheid heeft geen volkomen kennis. 
Het gevotg is dat zelfs een "verrui
m_ de welvaartstheorie" geen uitkomst 
biedt. De consequentie hiervan is 
echter dat het kader waarin Hueting 
het milieuprobleem plaatst perspec
tiefloos is. De beide curves zijn na
melijk in principe pas construeer
baar bij expliciet gegeven doelstel
lingen, preferentieschema's. Formeel 
is de doelstelling bekend: maximale 
welvaart, gerelateerd aan de prefe
renties, whatever that may be. Dit is 
echter geen bruikbare doelstelling, 
omdat juist door gebrek aan kennis 
geen verb and gelegd kan worden tussen 
een concrete handeling en de invloed 
die zij zal hebben op de welvaart. 
De principiele ontoereikendheid van 
de benadering van Hueting blijkt zeer 
duidelijk uit een concreet voorbeeld. 
Vol gens hem dient de overheid de cur
ves te bepalen. Dezeifde overheid 
bouwt echter steeds meer wegen, meer 
kerncentrales, meer industrieterrei
nen. De formele analyse van Hueting 
geeft geen enkele informatie op grond 
waarvan de overheid tot een beter be
leid zou kunnen komen. Dit is inhae
rent aan een (pseudo-) welvaartstheo-



retische benadering. Echter het pro
blematische aan het milieuprobleem 
is een gebrek aan inzicht, aan kennis 
over de gevolgen van de huidige ont
~ikkeling, vooral bij de overheid. 

kwanti-

ficeren 
Het moet dan ook op grond van onjuiste 
voorstelling van zaken geweest zijn, 
dat Hueting getracht heeft om de lig
ging van de curves te bepalen. Ten 
eerste omdat zoals reeds gezegd er ge
brek aan kenn~s is, ten tweede omdat 
dan verondersteld wordt, dat er een 
boven de maatschappelijke belangengroe
peringen bestaande oplossing zou zijn. 
Als alle gegevens maar op het CBS 
liggen, kunnen de mens en daar de 
optimale allocatie voor Nederland wel 
bepalen. Dit is volgens mij een ui
terst gevaarlijk, technocratisch 
waanidee. Maximale welvaart is een 

formeel inhoudsloos begrip. 'Op grond 
van verschillende maatschappijvisies 
wordt daar eventueel een verschillen
de inhoud aan gegeven. Slechts bij 
een niet-bestaand, uniform maatschap
pijbeeld kan het CBS, gegeven volkomen 
kennis, de curves in principe b~p;
len. Zijn poging om het nationaal in
komen zo te corrigeren dat het de 
welvaartsveranderingen van de maat
schappij weerspiegelt, is een onbe
reikbaar my tisch ideaal. 

slot 
Er is kennis nodig over de aard en d~ 
ernst van de milieuproblemen. Daar
naast dient men aan te geven hoe het 
beleid omgebogen zou kunnen worden. 
Met be trekking tot deze punten kan 
de economische we temch'P misschien ook 
een waardevolle bijdrage leveren.Ik 
geloof dat Huetink zich heeft lacen 

misleiden door de omschrijving van 
het kernobject van de economie, zo
als dat onder meer door Hennipman 
gegeven is.Natuurlijk kan men de eco
nomie afbakenen door middel van het 
"schaarstekriterium" en welvaart op
v~tten als iedere behoeftebevrediging 
ult schaarse, alternatief aanwend
bare goederen, zodat de schaarse 
functies van het milieu afgewogen zou
den moaten worden tegen andere schaar
se goederen. Het gevolg is echter dat 
men werkt met een abstrakt begrip
penipparaat zondell: binding met de rea
liteit~etgeen zich wreekt blJ de op
lossing van ieder konkreet probleem. 

Johan Conijn 

Dr.R.Hueting: "Nieuwe schaarste en 
economische groei", 281 pg, Elsevier, 
1974, f22,50. 

F ormatieplaatsen' 

eerlijk delen 

Prognose 

In tegenstelling totvroe gere proR
noses, die een inkrimping met 3 
forrnatiepJaatsen per jaar voar onze 
!aculte it voorspel den , t oont het 
laatste raDPort van de financiee] 
econom ische·dienst (F. ~ . ne) een 
praktisch con6t~nt nan tal formatie
ulaa tsen voor onze facu : teit tot 
~an 19[ 0. Het aantal formatieolaatsen 
bedraagt op dit ~oment 151, ~aaronder 
145 vaste en 6, d i e lanq,duri g ti ~d e
li ~k z~~ ~ ~0e ~ewezen i.v.m. de avond
op~ei. rli ~~ . Vol gens de i>r o gno s e zal 
~et aanta l forma tiep l aatoen in 1980 
150 bedr~ gen. ~eze proR ~ose is hORer, 
1an de vo ri ge , doordat men nu meer 
studenten verwacht. 
,:02,ls uit de taoel b. : .ik t kO'nt de 
groei van h8t aanta l stude::.ten ge
heel veer rekening van de avondoTI_ 
leidin~. De prognose is vrij on
zeke r, omdat er nauwe l i jks gegevens 
zijn , waarop men de voorspe ll ing van 
het aantal Dvondstudenten ka n baseren . 
Bovendien zijn de gegevens voar 
ouderejaars Eebasee r d op inschrijv
ingsgegevens uit 1972 en er is aIleen 
rekenin~ ~ehouden met ouderejaars, 
die zich afgemeld hebben.De ver
wachti ng is, dat de inschrijvins voor 
'74-'75 lager zal zijn dan de prog
nose, doordat de personen, die zich 
vroeger voer een tient je inschreven, 

wegens de daaraaK'verbonden voordelen, 
nu zullen afvallen. 

Zwaardere onderwijsbelasting 

Ondanks de stijgin~ van het aantal 
studenten , blijft voor de Universi
teit als geheel het aantal formatie
ulaatsen praktisch f,elijk . 
De faculteiten zullen per student 
steeds minder formatieplaatsen kr ijg
en, wat ook uit de tabel blijkt. 
Daarbij komt , dat hoorcolleges, die 
betrekkelijk onafhankelijk zijn van 
het aantal studenten, nu toch in 
duple moe ten worden g e g even i.v.m. 
de avondople iding . 
Dit alles zal in de toekomst voor de 
l'Ietenschappelijke staf een zwaardelOe 
onderl'lijsbelasting gaan neven. 

Herverdeling van de formatieolaatsen 

In het verleden was er een zekere 
willekeur bij het verschaffen van 
formatie plaatsen. ~it blijkt uit het 
verschil in het Fedeelte van de tijd, 
dat per vakgroep aan onderwijs wordt 
besteed. 
Nu er voor de diverse vakgroepen een 
extra onderwijsbelast ing staat te 
wachten , wordt het tijd om eindelijk 
eens normen voor de interne formatie
verde ling op te stellen, mede met het 
oo~ o~ een toekomstige herve rdeling . 

Pogingen om verdeelsleutels op te 
stellen 

Enige tijd f eleden, toen het inkrimp
en van de faculteitsformatie nog 
speelde heert het faculteitsbestuur 

studiejaar 
forma tiepl. 
studenten 
dagopleid. 
avondopl. 

70/71 
1 L,8 

'1 ;, ~ Cj 

1815 

71/72 
151 

1776 
1776 

72/73 73/74 74/75 
149 149 151 

1 79~ 176c 1 9~0 

1797 1760 ,560 
250 

75/76 76/77 77/78 78/79 79/80 80/81 
nog 

1,;45 
1620 

325 

te be p,.1 en, 
2000 2060 
1585 1560 

415 500 

ric h t ;:eta l : 
2 125 ?1 30 
1540 1530 

585 650 

1 50 
22 35 
1525 

710 
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pogingen geaaan om tot ,verdeelsleu
tels te komen. Het Bestuur stelde . 
voor om verhoudingsgetallen voor he* 
aantal uren per arbeidstaak af te 
le'iden uit de vakgroepplannen. 
Sen vakgroepplan i& een begroting 
voor de arbeidsuren, waarover een 
vakgroep beschikt. Hierin wordt het 
aantal arbeidsuren verdeeld naar tijd 
voor onderzoek, beheer en onderwijs, 
welke laatste wordt opgedeeld naar 
~e diverse onderwijstaken. Uit deze 
~egevens wilde het Bestuur normen 
afleiden voor een vakgroep, zoals 
bijvoorbeeld het aantal uren voor
bereidingstijd per werkcollege. 
Het gevaar van normen, die uit be
staande situaties zijn afgeleid is, 
dat zij scheefgetrokken verhoudinge~ 
juist als norm kunnen gaan stellen. 
Zo kan een te kleine personeelsbezet
ting er toe geleid hebben, dat men 
i.p.v. de gewenste werkcolleges, 
hoorcolleges is gaan geven of dat 
men het rooster ingeperkt heeft, het 
vakgroepplan zou dan een verkeerde 
indruk geven van de behoefte aan 
arbeidsuren. Bovendien kunnen op dete 
manier vakgroepenworden bevoordeelt, 
die de bui zagen aankomen en die hu~ 
onderwijs hebben geintensiveerd om 
bij een herverdeling een betere uit
gangspositie te krijgen. 
Goede normen worden aIleen na zorg- . 
vuldig onderzoek verkregen. 
Deze me~ing was de Begrotingscommis
sie ook toegedaan, die voorstelde om 
nog geen e xpliciete normen te bepal
en, maar in plaats daarvan een inter~ 
ne discussie te voeren over opvallen
de verhoudingscijfers. 

Zo kwam het, dat toen het Co lege van 
Bestuur in maart 1974 wilde weten 
welke 3 formatieplaatsen zouden 
worden i ngeleverd, geen normen be
schikbaar waren. Het Bestuur ontwik
kelde toen enige criteria, die naar 
eigen zeggen minder 'hard' waren, om 
aan deze eis te voldoen. 
Uitgangspunten v~~r deze criteria 
waren: 

a) de vakgroepplannen 
b) de gegevens ~it de onderzoek 

inventarisaties. 
c) de gegevens m.b.t. de aantallen 

tentamens. 
d) de vier grootst e vakgroepen,te 

weten Micro, Macro, Bedrijfsecono
mie en Bedrijfsinformatica,mochten 
niet worde n aangetast. 

Het volgende valt op te merken over 
deze criteria: 
Het is moeilijk om aan de hand van 
kwantitatieve gegevens het onderzoek 
van een vakgroep .te beoordelen. 
Bovendien is het criterium, dat de 
onder d genoemde vakgroepen niet 
mogen worden aangetast bijzonder 
arbitrair, wie bepaalt het belang 
van vakgroepen? 

Uit de bus kwam, dat het lsmog 1t 
pla ats moest inleveren, Economische 
Sociologie een halve en Economische 
Geschie denis een halve, verder kon 
er nog over een halve plaats uit de 
reserve beschikt worden. 
Omdat er bij een vakgroep sprake is 
van een noodzakelijke minimum b~zet
ting, hoefde Economische Geschiedenls 
niks in te leveren en werd hiervoor 
een t TAS-plaats van Bedrijfs Econo$. 
j':e bruikt, die toch vri .i was. Di t 
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alles onder voor.aarde, dat deze in~ 
Qevering niet definitief was en dat ' 
een nader uit te voeren capaciteits~ 
bnderzoek de uiteindelijke inleveri*g 
EOU bepalen. 
Nadat Ec. Sociologie had bewezen, d*t 
E1j op grond . van de gegevens onder 
a,b, en c niet in aanmerking kwam o~ 
~ormatieplaatsen in te leveren, moest 
het lsmog nog een halve plaats af
etaan. De eindstand van de voorlopice 
lnlevering is: lsm~g 2 plaatsen, 
Bedrijfs Ec. t TAS-plaats en een t
~laats uit de faculteitsreserve. 

Op dit moment is het niet zeker, of 
het capaciteitsonderzoek zal plaats
vinden. Mecht het doorgaan,- wat 
waarschijnlijk is -- dan zal het ni~t 
meer inhet teken staan van de in~ 
levering, maar gericht zijn op de 
herverdeling. 
Men moet het wel eerst eens worden 
over de te hanteren normen. 

. Factoren. die een rol spelen bi j he! 
ppstellen van verdeelsleutels 

Dat het moeilijk is om tot goede 
normen te komen is niet zo verwonder
lijk, landelijk is men al enige jaren 
bezig met het opstellen van verdeel
sleutels. 
Het maken van verdeelsleutels allee~ 
voor de factor onderwijs is nog het 
meest doorzichtig, omdat de onderwijs 
behoefte tenminste meetbaar is. 
De onderwijsbehoefte kan worden afge
leid uit het aantal deelnemende stu
denten, het aantal afgelegde ten
tamens en het aantal werkstukken en 
scripties, dat wordt gemaakt. 
Het aantal onderwijsuren, dat op 
grond van deze onderwijsbehoefte zou 
moe ten worden toegekend is veel 
moeilijker uit te maken. 
Hierbij spelen de volgende factoren 
een roll 

1)de verhouding docent/student, die af
hankelijk is van de onderwijsvorm 
(hoorcollege of werkcollege,rooster) 

2)de voorbereidingstijd voor hoor- of . 
werk~lleges, die gelang de aard van 
he t vak zal verschillen. 

3 ) de benodigde ti j d voor tentamens 
(voorbereidings- en korrektietijd), 
die afhankelijk is van de· gevolgde 
methode; mondeling of schriftelijk 
in multiple choice of vrije vraag
stelling. 

Roewel men per vakgroep weI zal komen 
tot normen voor het aantal arbeids- ' 
uren per onderwijstaak,blijft het 
vaststellen van de gewenste onderwijs-

. vorm een moeilijke zaak. . 
Het bepalen van het aantal arbeids
~ren voor onderzoek zou moetenge
schieden aan de hand van het be lang 
van het onderzoek voor het onderwijs 

' --wij worden tenslotte tot wetenschap
pers opgeleid en dat kan aIleen ge
beuren door docenten, die in het 
onderzoek geschoold zijn-- en het be
lang van een bepaald onderzoek op .i~h 
Bij het normeren van de tijd, die een 
vakgroep mag besteden aan beheerstaken 
dient men er rekening mee te houden. 
dat een gedeelte onafhankelijk zal 
zijn van de omvang van de staf en de 
~oeveelheid te geven ond~rwijs. 

Suggeetie voor een oplossins 

Mijneinziens zou een mogelijke oplo.
ping de volgende uitgangepunten moet
en hebben, 
a)Ret tot overeenstemming komen ovet 
de onderwijavorm in de diverse vak
groepen; d.w.z. de methode van kennis
overdracht(hoorcollege of werkcolle,~) 
de intensiteit van het onderwija . 
(docent/student ratio, rooster) 

b)Het in onderling overleg bepalen 
van normen v~~r de arbeidsuren per 
onderwijstaak, deze zullen per vak.
groep verschillen. 

c)De aan onderzoek te besteden tijd 
dient gedeeltelijk een opslag te zijn 
boven de onderwijstijd --gezien het 
be lang van onderzoek voor onderwijs'
en voor een gedeelte ten koste van 
een personeelsreserve te gaan. 
Een samen te $tellen commissie zou 
over de toewijzing uit de personeel$
reserve moe ten oordelen. 
Het voordeel van het laatste is, dat 
het onderzoek niet meer afhankelijk 
is van het aantal studenten en op 
zijn waarde kan worden geschat. 

d) . De 'ehe.~stijd zal moe ten besta~n 
'uit een vast gedeelte per vakgroep ~n 
een opslag boven de onderwijstijd. 

e)lndien de formatieplaatsen-behoefte 
op grond van de overeengekomen norm~n 
groter is,dan de aan de faculteit 
toegekende formatie, moet de verdel
ing per vakgroep geschieden naar ver
houding van de berekende behoefte. 

Nieuws van het formatiefront 

~oals in de docentenplaatsbegroting 
1975 te lezen is; adviseert het C.v.B. 
aan de Universiteits Raad om het voor
'atel voor het instellen van de gewone 
lectoraten Externe Organisatie en 
~conomie Sociale Zekerheid over te 
nemen. M.b.t. de extra ordinariaten 
Bedrijfspsychologie en Reclamekunde 
en het buitengewoon lectoraat Techno
logie, adviseert het C.v.B. om deze 
voorstellen niet over te nemen. 
De motivering is, dat er geen compen
eatie is in de vorm van het inleveren 
~an andere formatieplaatsen en dat het 
be lang van deze voorstellen is afge
nomen, nu er geen afzonderlijke stu
dierichting Bedrijfskunde komt. 

Hubert Sturm 



,het 

kandidaats 

ond er het rnes 

Eind 1973: de kandidaatsraad wil een 
ava'luatie van de kandidaatsstudie 
nieuwe stijl. 
Maart 1974: vijf kandidaatsstudenten 
maken een start met een enquete onder 
de studenten. 
Begin oktober: het verslag van de en
quete is gereed en vindt gretig af
trek. Terechtl 

De samenstellers van h e t verslag heb
ben vier belangrijke conclusies ge
trokken: 
1. Er is grote ontevredenheid over 
de h~idige paperregeling (met name 
de begeleiding en de per yak verschil
lende normen). 
2. 57% van de ondervraagden vindt de 
huidige lengte va n de blokken te 
kort. 
~. Een groot aa'ntal vindt de huidige 
opzet van het studieprogramma niet 
in overeenstemming met een a antal te 
formuleren idealen hiervoor. 
4. 71% vindt het bloksysteem een in 
the orie goed sys teem. Slechts 36% 
vindt he t funktioneren van dit sys
teem in de praktijk goed. 

Deze en andere konklusies uit dit 
vers lag hebben allerlei vermoedens 
en indikaties duidelijk aan de opper
vlakte gebracht: er kleven grote be
zwaren aan het huidige kandidaat s 
programma. Maar het ver s lag v',n deze 
enquete geeft m~~r: een beeld van de 
wensen en ideeen die bij de studenten 
leven om trent een andere opzet van 
het kandidaa ts. Vooral door dit laat
ste facet hebben de samenstellers 
een goede bijdrage geleverd a a n de 
discussie over de hers tructurering 
van het kandidaats. 

De belan~rijkste en meest opmerkelij~e 
konklusies per onde rdeel van het ver
slag : 

- Popu1atie: 185 studenten, 57,8% van 
de aangeschreven kandidaatsstudenten. 
Werkstudenten: 2'7%, studenten me t min 
o f me' - b i. nden de aktiviteiten 43%, 
fUll time- s tudenten 38% . 

- Motivatie: ge,vraagd werd naar de mo
tivatie waarmee men ~e studie begon en 
tevens naar de motivatie die men zou 
hebbe n indien men wederom zou moe ten 
beslissen. 
Intere s se in de wetensch~p: 47%, 
(tV/ee d" vraa q; : 39%) 
Je moet toch wat doen: 16% (5%) 
So c iale bewogenheid en inzicht in de 
maatschappij: 8% (9%) 
Maar liefst 18% zou niet meer economie 
gaan studeren, van wie 47% uit de 
"wetenschanpelijke inte"resse groep". 
De f a kkel van de economische weten
schap he ~ ft duidelijk niet iedereen 
licht en warmte gegeven. 

-Studie-inhoud: Bijna aIle studente~ 
geven hun goedkeuring aan de formu
lering van drie eisen waaraan de stu
die zou moe ten vol do en: 
1~ Inzicht in het economisch en maat
schappelijk gebeuren. 
~. Presentatie van verschillende 
wetenschapsopvattingen. 
3. De studie moet inhaken op actuele 
gebeurtenissen in maat s chappij en 
wetenschap. 
Op de vraag of men deze eisen verwe
zenlijkt ziet in de studie, voorzo
ver zij deze tot nu toe ervaren heb
ben, ~erden de volgende antwoorden 
gegeven: 
Ja: 14% (met betrekking tot punt 1.) 

22% (punt 2), 9% (punt 3). 
Te weinig: 38%, 34% en 46%. 
Nee, maar ik verwacht dat dit nog 
komt: 16%, 8%en 6%. 
Nee:27%, 30% en 33%. 

Een groot aantal studenten wil marx
istische economie en methododologie 
als nieuwe keuzevakken. Volgens ve
len zou meer aan~cht best;ed moeten 
worden aan dezelfde vakken plus o.a. 
ge schiedenis van het economisch den_ 
ken en actuele onderwerpen. 
Lengte van het blok: 2% te lang, 36% 
goed en 57% te kort. 
Zou je een verlenging van het blok 
van trimester tot semester, met mog~
lijkheden tot verdieping van de sto~ 
als een verbetering be schouwen? 
Ja: 65%, nee 22%, geen mening 11%. 

_ Werkgroepen: Over het algemeen ' is 
men s lechts matig tevreden over het 
fuctioneren van de werkgroepen. Oor
zaken: te grote groep, weinig gelegen
heid tot discussie, docent stimuleent 
te weinig tot diskussie. 60% van de 
studenten wil de hoorcolleges ver
vangen door andere onderwijsvormen. 

_ papers: Deze blijken voor vele stu
denten een groot struikelblok te 
zijn: 64% stelt het schrijven van de 
pa pers uit tot het einde va n het 
kandidaats en 48% heeft v oor zichzelf 
een paperblok ingevoerd (waarin me~ 
niet met een of meerdere vakken be
zig is). 52% vindt de begeleiding 
negatief. Maar liefst 25% geeft de 
suggestie om de papers in V/srkgroe
pen te laten schrijven en behandelen 
(Capita Selecta, referatengroepen, 
projectgroepen). 

Dit is slechts een tleine greep uit 
het grote geheel van tabellen, cij
fers en conclusies die de samenstel
lers op papier hebben gezet. Aanbe
volen, zoniet verplichte literatuur 
li jktmij. 
Verkrijgbaar bij de SEF en omgeving. 

Een hiaat in de enqete is volgens mXJ 
het ontbreken van cijfers over het 
aantal studenten dat tijdens hun 
kandidaats gestopt is met de studie 
en hun beweegredenen daartoe. Ret 
feit dat 18% van de studsnten geen 
economia zou gaan studeren als zij 
wederom zouden moeten beslissen, 
geeft natuurlijk reeds e e n (treurige) 
indicatie over de mate waarin vele 
studenten zich te1eurgestild voelen. 
De vraagstelling lijkt er echter op 
te duiden da t deze 18% ondanks hun te
leurstelling toch doorgaan. Wellicht 
geven de volgende cijfers enige aan
vullende informatie. Zij vormen een 

kleine samenvatting van een tentamen
bverzicht dat betrekking hesft op de 
groep studenten die in 1971 hun pro_ 
pedeuse gehaald hebben. Het over
zicht is opgesteld door het facul
teitsbureau op 20 februari 1974. 

~iet deelgenomen aan tentamens: 3 
Geslaagd voor: 
u tentamens 2 
1 8 
2 .. 3 
3 .. 3 
4 .. zonder lVerkstuk 5 
4 plus werkstuk(ken) 2 
5 .. 4 
6 " 4 
7 zonder werkstuk 9 
7 " plus werkstuk(ken) 2 
8 .. zonder werkstuk 20 
8.:. .. ' plu8'een werkstuk 12 
8 .. plus 2 werkstukken ~ 
Aantal deelnemers 120 

Deze tabel zou een indicatie kunnen 
geven over het a antal studenten dat 
tijdelijk of definitief gestopt is 
met hun studie. Immers, daze '71-
groep was in februari '74 21 jaar 
bezig met hun kandidaats. De offi
ciale kursusduur is 1 1/3 jaar,met 
andere woorden een niet gering aan_ 
tal studenten had ruim een jaar na 
afloop van deze termijn minder dan 
de helft van de tentamens gedaan. 
Naarmate een student na 21 jaar min
der tentamens heeft gedaan, is de 
kans groter dat hij gestopt is, of 
het be halen van zijn kandidaats uit
gesteld heeft. Behalve onvoorziene 
omstandigheden zijn teleurstelling 
an de studie en gebrek aan motivatie 
zeer aannemelijk als mogelijke be
weegredenen. Roewel deze cijfers een 
vrij gerichte aanwijzing geven, le
veren ze geen harde conclusies op. 
Het lijkt me daarom geen overbodige 
luxe om eens doelgericht te onder
zoe ken hoeveel studenten inmiddels 
gestopt zijn, waarom zij tot dit be· 
sluit gekomen zijn en in hoeverre 
hun besluit voortgekomen is uit de 
invoering van de Posthumus-voorstel
len op onze faculteit. 

Oit de enquete blijkt dat een anders 
opzet va n het kandidaatsprogramma 
serieus en spoedi g overwogen moet 
worden. Roewel deze taak op de eersUe 
plaats op de sc houders van de docen
ten rust, zullen de studenten een 
grot e rs Yinger in de (brij)pap kun
nen krijgen als zij van hun kant met 
ideeen en uitgewerkte voorstellen 
komen. Tijdens de laatste bijeen
komst van het kandidaa t skomit~ kwam 
het voorstel ~aar vore n om een groep
je te formeren dat zich bezig moet 
houden met het invullen van de door 
vele studenten g epropageerde semester
blokken. Allerlei bezwaren tegen de 
studie-inh6ud en het trimestersys
teem kunnen op deze manier omgezet 
worden in een duidelijk en veelzij
dig voorstel. Diegenen die hiervoor 
belangstelling hebben kunnen zich op
geven bij de AktieGroep Ekonomen of 
Rob Kers tens, S.E.F.-kamer. 

Rein Vrolijk 
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\N.e. verbreekt 
stilz\Nijgen ! ! 

Zoals bekend mag worden verondersteld, 
is in onze faculteit de afgelopen 
maanden nogal wat consternatie ont
staan rond de eventuele opvolging van 
Prof. Hennipman; zijn naam is overal 
rondgebazuind: Prof. Van den Doel . 
Vooral door de publicatie van het 
"kattebelletje" van Prof. Pen, heeft 
de Aktiegroep Ekonomen (AE) zelfs 
landelijk de aandacht op deze zaak 
weten te vestigen. iets waar de her en 
actievoerders zelf zeer verguld mee 
zijn. Het is frappant dat aIle voor
handen informatie slechts uit een 
hoek blijkt te komen en weI die van de 
AE c.q. ASVA. In feite doet men het 
voorkomen, alsof aIle tot nu toe ver
strekte details de mening vertegen~ 
woordigen van de studenten en de 
studentenbeweging aan de economische 
faculteit. Om deze indruk op een af
doende wijze weg te nemen heeft de 
Werkgroep Ekonomen gemeend het tot 
nu toe in het openbaar (niet in de 
F .R . . :::) bewaarde stilzwijgen te 
moe ten doorbreken en een boekje open 
te moeten doen over de weinig ver
kwikkende praktijken van de AE. Wij 
achten ons evenwel nog steeds gebon
den aan de belofte geen vertrouwe
lijke gegevens openbaar te maken. Het 
zal duidelijk zijn dat dit de weerleg
ging van hele en halve onwaarheden 
sterk bemoeilijkt; dit euvel zal pas 
opgeheven worden zo gauw het College 
van Bestuur toestemmend reageert op 
een verzoek van de Faculteitsraad tot 
ontheffing van de beslotenheid voor
zover dat mogelijk en nodig is, zon
der personen uit de benoemingsproce
dure te schaden, om datgene dat de AE 
gezegd en geschreven heeft publieke
lijk te mogen weergeven. 

De laatste tijd zijn al zoveel beslo
ten stukken in de openbaarheid geko
men dat de Werkgroep Ekonomen (WE) 
weI op die zaken meent te kunnen rea
geren, zender zelf nieuwe vertrouwe
lijke gegevens te publiceren. Het ar
tikel in "STUDENT" van J. Sprenger 
(waarin o.a. een opmerking van Treu
mann dusdanig verdraaid wordt dat een 
ernstige bes chuldiging aan het adres 
van de Benoemingscommissie ontstaat) 
helderde o.m. op wie schuilgaat ach
ter Mr. X: Sean Gervasi. Overigens 
had men dat gemakkelijk zelf kunnen 
natrekken d.m.v . de publicaties die 
in de brochure vermeld staan van Ger~ 
vasi :: Van laats tgenoemde meent de 
AE dat aan zijn eve ntuele kandidatuur 
niet de mees t mogelijke en z6rgvuldige 
aandacht is besteed. Een van de meest 
bekende linkse weekbladen V.N . ci teert 
het College van Bestuur in een aan de
ze zaak gewi jd artike l: "Er zijn fouten 
gemaakt, maar die wegen niet zo zwaar 
dat wij in r edelijkhe id tot uitste l 
van een bes lissing konden kamen" . 
Het is curieus dat V .N. verderop 
stelt: "Helemaal ongelijk heeft het 
College niet eens. Wie zou geen af
stand nemen van een groepering die in 
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een rancuneuze bui een persoonlijke 
brief publiceert 1". Maar nog merk
waardiger wordt het als men bedenkt, 
dat het AE-lid van de benoemingscom
missie veer V.d. Doel stemde of vol
gens V.N.: "De uiteindelijk.e keuze 
van het College van Bestuuf tegen de 
studenten wardt begrijpelijk als men 
de oppositie van de AE kritisch be
schouwt: het protest was in eerste 
ins·tantie nihil, het AE-lid stemde veer 
V.d. Doel, geen woord over de curieu
ze brief van Pen. Pas in de Faculteits
raadvergaderingen, waarin de kandi
datuur van V.d. Doel moest worden be
vestigd, maakte de AE een ommwzwaai lt

• 

Het oordeel over deze brochure is dan 
ook vernietigend als V.N. schrijft: 
..... die trauwens niet uitblinkt door 
heldere en onwee·rlegbare argumentatie" 
De meest saillante punten hebben wij 
uit V.N. geeiteerd, omdat deze beoor
delingen gratendeels, zo niet ~eheel 
met de ooze ov~reenstemmen. Maar er 
is meer. De AE meent dat in het bij
zonder Gervasi's belangen geschaad zijn. 
Men tracht dat in de brochure op on
beholp"fl wijze naar voren te brengen, 
maar laat daarbij o .i. relevante in
forma tie achterwege. Het wekt daarom 
op z'n minst bevreemding dat de AE 
zich als advocaat voor G. opwerpt . 
Wat zijn hiervoor de argumenten 1 
Zijn politieke en maatschappelijke 
kleur miss chien 1 De AE heeft niets 
tegen V.d. Doel ..... zeggen ze. 
Maar wat staat er in de brochure ? 
- voorzover er informatie is, strek t 
die niet tot aanbeveling van kandi
daat no. 1. 
Nogmaals, het AE-lid stemde veer V.d. 
Doel! ! 

Men kan zich zo langzamerhand gaan 
afvragen waar de hele actie nu in con
creto op gericht i s. Aanvechting van 
de benoeming op puur procedure le en 
formele gronden ? Lachertje:: Tom de 
Greef (red . Folia) merkte op een pers
conferentie op dat hij nog nooit een 
actiegroep had meegemaakt die iets 
zuiver en aIleen op procedure Ie gron
den aanvocht. Altijd stond er een in
houdelijk doel (i . c . benoeming G. i. 
p.v. Vd D.) op de voorgrond. 
Resumerend kan gesteld worden dat de 
Werkgroep Ekanomen van mening is dat 
de benoemingsprocedure zodanig is ver
lopen, dat s lech ts over een paar on
dergeschikte punten opmerk ingen ge
maakt kunnen worden. Met name:zij zijn 
het niet eens met het feit dat de com
missie gemeend heeft Gervasi' s refe
renten niet te moe ten aanschrijven. 
Dat in Nederland de referent en vaak 
zelf de benoemingscommis s ie schrijven 
mag hiervoor niet als excuus gelden. 
Een en ander dek t dus duidelijk niet 
de insinuatie dat naar een kandidaat 
toegewerkt zou zijn, noch dat een 
kandidaat lIonder tafel verdwenen ll is. 
Het is overigens een "goede" gewoon
te en geliefkoosde bezigheid van de 
FR-Iedenyan de Aktiegroep Ekonomen 

om te schermen met: - van tafel ve
gen - onder tafel verdwijnen - U heeft 
geen argumenten aangevoerd - en de 
Fac. Raad heeft besloten zonder onze 
argumenten te horen - in d1e gevallen 
dat voorstellen van de AE niet over
genomen dreigen te wordeB door de 
FR, omdat hun argumenten (weI bed is
cussieerd zijnde) niet ontvankelijk 
verklaard worden. In de brochure valt 
overigens op pag. 5 te lezen dat aI
le argumenten en feiten ook ingebracht 
zijn in de FR, hetgeen duidelijk de 
AE-uitspraak weerlegt dat zij de ge
legenheid niet hebbengikregen hun 
bezwaren afdoende naar voren te bren
gen in de FR. 
Ret is eveneens geenszins juist te 
s tellen . da to de voordrach t er nu an
ders uitziet dan na eventuele herope
ning het geval zou zijn geweest. 
Voor ons weegt bijzonder zwaar wat 
prof. Hennipman zegt over Gervasi in 
zijn brief aan het Dagelijks Bestuur 
dd. 20 september j.1.: "Het staat 
voor mij vast dat collega V.d. Doel 
de voorkeur verdient boven S.Gervasi. 
Hetzelfde geldt ook voor no. 2 op de 
voordracht. Hieraan moge ik nog toe
voegen dat hetin mijn ogen geenszins 
zeker is dat onder de andere kandi
daten Mr. Gervasi de meest gekwali
ficeerde is. (gepubliceerd met in
stemming van prof. Hennipman). 

In een vlugschrif t dd. 9.9'74 eist 
de AE o.m. dat: - erk.end wordt dat 
AE-Ieden zo deskundig zijn geweest 
wezenlijke fouten aan te wijzen - de 
discussie over deskundigheid beeindigd 
dient te worden op grond van de er
kenning dat de georganiseerde studen
tenbeweging (wie zijn dat 1) haar 
rechten bewezen heeft. Het boven
staande wordt een lachertje als men 
de brochure leest. Op tal van plaat
sen wordt de onkunde op pregnante 
wijze geetaleerd, vooral op die 
plaatsen waar men spreekt over de om
schrijving van de Welvaartstheorie, 
de ora tie en dissertatie van V. d. 
Doel, de publicatie van Gervasi over 
Z.Afrika enz. Graag willen wij als 
werkgroep de AE een pluim op de hoed 
steken voor de manier waarop zij 
zichzelf een brevet van onvermogen 
geeft als zij schrijft op pag. 27 van 
de brochure: "Niet aileen blijkt dat 
X een grote kennis bezit van de con
ventionele welvaartstheorie, maar 
ook dat hij tot duidelijk gefundeer
de kritiek hierop in staat is en een 
aanzet geeft tot de richting waarin 
de wetensc.hapsontwikkeling van de 
welvaartstheorie dient te gaan". 
Elke rechtgeaarde theoreticus (bijv . 
Hennipman of Fit) kan het boven
staande citaat ontkrachten, maar 
daarvan is de deskundige aktiegroep 
kennelijk niet op de hoogte. 

Manipulatie bij samenstelling Ge
schillencommissie 

-Na een hiertoe strekkend verzoek van 



de AE beneve~enkele docenten, is 
de FR-vergadering van maandeg 

oktober j.l. een geschillencom
missie ingesteld die op korte, termijn 
een uitspraak over deze onverkwikke-

zal moe ten doen. 
kwam allereerst met een voor

det inbield dat de 

waarom de AE zo gebrand was op deze 
mocht de commissie niet 

wens samengesteld worden. 
zij op grond vam het 

trouwenscriterium reden om 
commissie te stemmen, hetgeen 

inbield dat zij de vergadering 
pr·ob.eeJ:dE,n te manipuleren. Wat stelde 

AE nl. voor: een commissie van 
drie mensen, t.w. 1 hoogleraar, 1 an
der lid van het wetenschappelijk corps 
en 1 student. De namen die genoemd 
werden voor de laetste twee maakten 
het de Raad duideIijk dat het de AE 
te doen was om een commissie, waarin 
haar sympathisanten c.q. voorvechters 
bij meerderheid vertegenwoordigd zou
den zijn. Toen de Raad meer bleek ,te 
voelen voor een commissie van 5 men
sen, stelde de AE drie duidelijke AE
mensen voor. Gelukkig onderkende de 

dit alles bijtijds. op grond 
werd de commissie dan ook dus

samengesteld, dat gesproken kan 
van een commissie die 

behept is met een vooringenomen 
punt. Het is duidelijk dat in 
van een geBehil, geen van 
tijen vertegenwoordigd moet zijn 
de betreffende arbitragecommissie. 

Het bovenstaande toont toch weI 
aan op welke slinkse man ie

de zaken in haar 
uitvallen. 

zieh bijzonder aan 
AE aIle informatie 

NASCHRIFT 1 

Bij de aanvang Van het geayrek dat ik 
met de Ekonomen mooht hebben, 
hah ik dat ik me beriep op 
twee journalistieke 'rechten', te we
ten het recht van vrije 
fin het recht om mijn bronnen niet 
noemen. Jit laatate, afgezien van het 

op zich, met name 
dat ik vreesde dat mijn 

formanten anders slachtoffer van re
zouden worden. 

vrees blijkt - na lazing van het 
stuk de 1,'!erkgroep - gerechtvaar-

• De 'ilerkgroep 
uit a1 hetgeen ik ge

heb af te kunnen 
AktieGroep Ekonomen 

informatie 
op deze - vol
feit gebaseerde -

tegen die ak-

Even fantasierijk beschuldigt de 
Werkgroep mij ervan een opmarking Van 

doorspeelt aan buitenstaanders zoals 
Jeroen Sprenger (pers) naar 

zelf tegenover ons vol-
inzicht heeft gekregen aIle 

benoemingsstukken omtrent V.d.Doel, 
Pais Dreesmann. Ult wat 

op te maken dat 
nauwkeurig op de hoogte wwr

gen~UQ,en van £Illes wac vertrou
en niet vertrouwelijk 

is aan onze faculteit, met de 
bedoeling dat ,de AE-kronkels 

l<lorden., 

hetze aan de 
ge-

de en 
adstruering van 
vres, want dat je met srun-
ten een'grote aanhang onder 
lE~~~E2~ studenten verwerft, weI 

eenieder weet dat in het 
van deze affaire de bestuurs-

vleuge1 van het Maupoleum da-
bezet is gehouden door 
keuren dit ten 

Nog afgezien van het fait 
ankele 
behalve vin-
den wij dat het doel niet aIle mid
delen heiligt. Hiermee wil maar ge
zegd zijl'l dat hee fei t dar je het als 
minderheid oneens bent met een geno
men besluit van de FR 
rechtvaardigt dat je: ~-~~~~~~~ 
gaderingen boycot door ze te' 
ten en zodoende het quorum ongeaaan 
te maken, - vertrouwelijke 
openbaar maakt, - liegt over de ge
volgde gang van zaken, feiten ver
draait !!!!! 
ONDER HET MON VAN: WIJ WILLEN HET BE
LANG VAN DE STUDENTEN VEILIG STELLEN. 

Een van de meest bedroevende zaken 
is. dat de AE-leden niet de gevolgen 

Drs Pitt Treumann ts habben verdrsaid. 
De werkelijkheid is Behter dst niet 
ik, maar Treumann -
ken van zijn - de 
zaak verdraai t. 
die bij het gesprek met 

zijn geweest, kunnen 
weergegeven - lezing 

Tijdens 1at 'gesprek 
e~pliciet dat hij met daze 

~e vertrouwe1ijkheid 

Ik was 
dat de 

staander '
groep met sen 
rancune ~evoed -
bijdrage levert aan 
de verziekte toe stand in 
dar Economische Wetenschappen. 

Amsterdam jeroen s~reneer. 

De heer Treumann was voor kommentaar 
niet hereikbaar. 

red 

schijnen te Gverzien van hun ~a,~~~~u 
en daardoor ook de alle 
economiestudenten bier 
brengen. De ervaring van laatste 
jaren leert dat de samenwerking luS
sen staf en studenten in de verschil
lende commissies van de Faculteit 
zeer goed verloopt. Ook in de benoe
mingscommissie vacature Hennipman was 
dit het geval. Ret 
trouwen mege ook 
reidwilligheid van voorzitter van 
deze cOOllllissie om ean aan hem 
lijk geriehte zeer opeohartige 
van aanbeveling van prof. Pen bij de 
stukken te voegen. Ret is volkomen 
C"'L_l"<'L"J~ dat er in de toekomst 

den zo 
stelde vertreuwen 
Het is ook evident 

staf 

van studentleden in commissies zal 
belemmeren. De Ekonomen wi! 
zich nogmaals van handelwijze van 

distantieren. 

ren .. 

NAMENS DE WERKGROEP EKONOMEN 

Hans Borgstede 
Paul Baneke 
Kees ten Broek 

Jeroen Smit 
Klaas van Tulder 
Gijs Sur,ia 

NASCHRIFT 

van 
woord 

wordt 
als blijkt dat in 
geen blijk.wordt 
kennis van de 

2 

summier en 

van 
situ&.-
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tie aan de Economis.che Faculteit. 
Al jarenlang wordt niet zo nauw 
on::gesprongen met benoemingspra
cedure·s. Ook tot ongenoegen van 
vele stafleden en van b.v. het 
College van Bestuur. Er is z.elfs 
sprake van geweest dat het CvB 
een organisatieb~eau de situ
atie op de Faculteit wilde la
ten onderzoeken. Er zijn nog 
vetil meer punten te noemen: de 
herstructurering, het problee~ 
van de nevenfuncties, de u!.tslui
ting van studentenparticipatie 
in de vakgroe pen, de selectieve 
propedeuse enz. 
Slecht beleid mag nooit achter 
beslotep..heid worden verborgen. 
Door slecht beleid wordt het 
belang v~n de Faculteit gescha~d, 
niet door o)enbaarheid! 
Het volle dig negeren van voor
ndemde feiten en net doen al~of 
ook in de benoemingsprocedure 
slecnts geringe fouten zijn ge
maLJet;, is onwB<crachtie. 

Het gaat er de Aktiegroep 
natuurlijk nj,et uin ui t rancu
neu~e buien actie te voeren. Het 
gaat erOID dat onderwijs en onDer-
zoek verbeterd IT.octen worden 
in het be lang van iedere student 
en docent. Op deze oasis is sa
menr:erking mogelijk en noodza
kelijk tUBsen studenten, docen
ten en TAS. De Aktieeroep schuwt 
overleg niet, getuige haar deel
narr.e a'.m vrijwel alle raden en 
cie.'s.Zij neemt echter weI een 
duidelijk standpunt in en durft 
daar oak voor uit te komen. 
Niemanc, sal kunnen ontkennen, 
dat de Aktiegroe p en de studen
ten die zicn. kurmen vinnen op 
het procrarr.r;;a van de Aktiegroep 
zich al jaren actief inzetten 
voor een verbetering van de si
tuatie aan de Econo !~, ische }'acul
teit. Dat is weI even iets an
ders dan een "hetze" voeren te
gen de Yaculteit(die overigens 
ook uit studentenbestaat, of 
trekt de ~erkgroep zicn daar 
niets r~eer ve.n actn?). 

Het is goed na lange tijd 
iets van de '.lerkgroep te horen, 
maar als zij op deze wij3e wil 
ontkennen, dat er grote proble
men bestaan voor de studenten 
in de ~cono~ische Faculteit,dan 
kan zij beter zwijgen. Slechts 
negatieve reacties op activitei
ten van anderen schrijven, is 
al te goedkoop en geeft de Werk
groep nog geen eigen Bezicht of 
visie. HoogQit dat van een boze 
docent, die vindt dat de studen
ten .weer eens 30 Iastig zijn. 

;{.B, In e(;n artikel in Vrij Ne
derland, d.d.26.10.74, pg,19 
in de rubri ek de Vrije Tribune 
,',ord en door de Aktj,egroep de ar
gw{enten weerlegd die geciteerd 
zijn uit het artikel van A.v.d. 
Ga >.g d.d .5.10.74 in VN. 

Aktiecroep£konornen 
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De Jonge E konomen 

Eerste indrukken 

Daar zit je dan. 20 na een paar weken "ekonomie". Alsof het nooit anders is geweest. 
Een beetje wennen, dat nog wel. Er zijn er tens lotte ook die nooit wennen. Maar ja, 
je past je aan, zO hoort dat, iedereen doet het per slot. En als ze over tien jaar 
aan je vragen "hoe was het nu, om zomaar te gaan studeren", dan zul je waarsohijn
lijk antwoorden "Nou, gewoon, dat gaat vanzelf". Maar daarom, v90r het zover is, 
zullen we tooh nog iets proberen te bewaren van die zogenaamde 'eerste indrukken', 
de gekke dingen die je tegenkomt en die, alsof de duivel ermee speelt, blijkbaar in 
het Maupoleum normaal zijn. Kijk, vroeger, op je oude sohool, daar liep vast ook 
wel een leraar rond waarvan iedereen zei "een [Zinke tik van de molen he eft 'ie wel 
gehad ..... ". Nam de direkteta> of rektor weer eens een eigemJijze beslissing over 
het sohoolfeest of het leerprogramma, nou ja, dan daoht je "nog even, 't examen en 
dan ..... dan naar de Jodenbree". Per slot een wetensohappelijk instituut, dan looh 
je om die oude sohool. En dan is het ineens november 19?4, nog een paar weken en 
je moet alweer tentamens doen. Het enige wetensohappelijke van de opleiding is dan 
de hoeveelheid tekst en verdere onzin die je voor je deoember-toetsen moet hebben 
doorgewor8teUi. De '~etensohap" i8 blijven steken bij twee uurtjes methodo logie en 
een praatje over de fakulteitsraad. Nee, essentieel is er buiten het afgrijselijke 
tempo niet veel veranderd. Natuurlijk, de organisatie en alles, dat gaat veel 
"universitairder". Je komt begin deoember onsohuldig aan om eens even volgens het 
programma twee dagen te kijken. Je hebt,buiten een enkel stenailtje, nog nooit iets 
van de fakul teit gehoord. Maar ja, dan gaat het ook goed. Je tas vol met studie
gidsen, kollegerooster8, informatiestenoils en ontroduktieboekjes. Natuurlijk ver
ouderd en gewijzigd, maar daar gaat het niet om. Bovendien bemerk je dat je onaf
gebroken tot de Kerst vast zit in de 8tudie. Maar zelfs dat blijkt mee te vallen, 
want de eerste paar maandagen krijg je nog respijt. Tot slot zijn er dan nog een 
paar dingen die genoemd moeten worden omdat ze tooh wel aan je verwaohtingen vol
doen. Neem nou dat praohtige gebouw, geheel zoals het hoort: 'olean', strak, met 
kunstlioht en kunstluoht. Ook de SEF-borrels en de Aktiegroepbezetting zijn zo van 
die gebeurtenissen, die het beeld kompleteren. Oat hoort erbij, daar kijk je niet 
van op. Alhoewel het bij dat laatste missohien juist wel zou moeten . 
Alles relatief, dus alles hangt met elkaar samen. 
Zouden zij er komen .......... ? 

Japie van Utreoht 

college over pecunia ... 
.. .. umenl.'8Itend Ie.mnsn we de AMRO benk de volgende 
pecunla/ffl voofdeJen loekennen : 

.. BI} de AMRO bank hefpen en ad'll/stuen ze iedefgen - g188g fin 
goed. Miljona/f 0' m/nlmvm-SllJdent, maskt niels uit. 

• Een streepJe \1661 op II,"" stlXi&ntemekening. G86n 1 III % maar 2% 
IIMIIt. En nafuur/ijk leunt u nfH a/s l(Jdst ancte, geO,uik mlfllen van 

oelsa/cheques, 

.. Minde, 1I0pzofgsn: uw huu,. 1I0ntributies en 10, i<tlfll u automal/sch 

'.'an va"ellsnofl, 

Vanwaar die Interesse van de bank, lult u lich aNragen. Gewoon, omd .. : men ., blJ de 
AMRO bank prelfig viMt u al tljdens uw sludls als kllenl Ie kennen. 
U leer! inlussen de AMRO bank kennon, haar mogslijkheden. haar betekenis '100( UW 
linanCtel. beslommeringen. Een erva,ing d ie u altijd van pas kan komen. 

Kom eens lang5: '1r8gen Slaal wi, bil de AMRO bank 

~ anvobank 



AI ESE C 

ui twissel i n gs prag rsmma 

Elk jaar lopen honderden Nederlandse 
Economiestudenten via de AlE SEC (Asso
ciation Internationale des etudiants 
en science economiques et commerc iales) 
een goed betaalde stage in het buiten
land, t.W. 52 verschillende landen. 
Jaarlijks worden er over de gehele we
reId ruim 5.000 studenten uitgewisseld 
voor een stage van 1 - 12 maanden. 

Tijdens de stage zal de s tudent bege
leid worden door de plaatselijke AIESEC 
die ook zal zorgdragen voor huisves
ting, werkvergunning en een uitgebreid 
ontvangstprogramma. 

Diegenen, die hier belangstelling voor 
hebben en/of meer informatie willen, 
worden verzocht zich te rich ten tot 
AIESEC Amsterdam, Jodenbreestraat 23, 
kamer 1136, tel. 525.4051. 
Kantooruren: maandag-, woensdag- en 
vrijdagmiddag van 15.00 - 17.00 uur. 
Wil men tussen maart 1975 en maart '76 
een stage lopen, dan wordt men verzocht 
zich v66r half januari '75 op te geven. 

Informatiebijeenkomst AIESEC Amsterdam: 
donderdag, 21 novemb e r 1974. 

Een unieke gelegenheid om in kontakt 
t e komen met het Nederlandse Bedrijf s 
leven. 
Evenals vorig jaar organiseert AlE SEC 
Amsterdam weer een Informatiebijeen
komst voor Economiestudenten. Zoals 
vermeld zal deze plaatsvinden 21 nov em
mer in het Paupoleum, Jodenbreestraat 
23. Voor deze bijeenkomst nodigt AIESEC 
een aantal bedrijven uit, Het is de be
doeling dat Doctoraalstudenten zich 
op een efficiente manier bij een aan
tal van deze bedrijven orienteren. 

Hoe werkt zo'n bijeenkamst ? 
Er is een algemeen gedeelte van onge
veer een half uur. Hierna volgt de 
groepsgewijze voorlichting. Dit houdt 
in, dat elk bedrijf een zaaltje heeft 
en dat de studenten e r groepsgewijs 
langst rouleren. 
Dit rouleren vindt driemaal plaats. 
Iedereen kan dus drie bedrijven be
zoeken. Zo'n gesprek duurt een uur. 

De volgende bedrijven zullen acte de 
presance geven: 

AKZO, AMRO-Bank. Peat Marwick Mitchell 
Accountants, Procter and Gamble Bene
lux N.V., Steenkolen Handels Vereni
.ging, Nederlandse Scheepvaart Unie, 
I.B.M. 

Ins chr i.; Efurmu lieren zijn verkrijgbaa r 
op het AIESEC-kantoor, Maupoleum, 
kamer 1136, Jodenbreestraat 23, tel. 
525.4051-
Opgeven v66r donderdag, 14 november. 

Kantooruren AIESEC: maandag-, woens
dag- en vrijdagmiddag van 15.00 - 17.00 
uur. 

U NIVERSITEfTSRAAD 

P:C:R 2 UK],. IS ADRI Sl'AIvl NA AH
n:'::i.t¥_"-LF JAAR LJ:D 'l'B ZIJN GE
Vm:e;:';T VAl;i DB ulHVEilS ITEITSftAilD 
0?GEV0:GGD D()UR CHRIS ELBERS, 
In 1~,73 bellaL>lde de AktiegroefJ 
Bkonon:en tlen over'(:inning van 
ruiw. 60 procent op de OBAS-kan
didadt Jan Pot, In 1974 liep 
dit percentage op tot ruiJr. 70 
yrocent . 
Adri 6td~ is lid gcwecst van de 
Fi~an(ieel-Bc0n~reischc Cie. en 
de Cie . vuor Personeclsaangelc
genhcuen vun de Universiteits
r a,-,-d . Cr.ris El·oers volgt hem in 
die functieD op. 

Cl.l'is :.....;lbcr2. , even~en8 ' ee;n ac
ti8.!.· .r .. kt; ie Cr"e l.l lid , bella:.' ~r.ie 
n ("t::l.. I' a<1nt :?~l .3 i.;er:-:1 :~en de t ~· .. ee d e 
£>1",,, 1; .,-, or ClC ,J,tiegruepl i j st. 
ir kor~t nu voar l ... et eers t e 0n 
ec ()'lv::.e t ri s t i r, 6e :Jn i vtlrsiteits
r~ .u, sinds -zoals bek end- de 
st1.l.uen;;en var: het seco:::oineerde 
district va n de Econ0m isc~e Fa 
culteit en de Interf a culteit 
van Ac tuaria",t enEcollol~etrie, 
recl t hebbe n 0; een ze tel in 
de UniverBiteitsra~d , 
De rtvb ::RA redactie wenst Chris 
veel s'J.cces, 

B EKEN OMAKI N G 

VAN DE EERSTE.JAARS 

Door ~iddel van bes l oten groepss tem
~inp'en en al gemene verkiezingen 
op maandag 28 oktober zijn de volg
ende kandidaten gekozen in de 
Kerngroep Eerstejaars: 
~ Di rk 3telde r 
Hooiven 7 Zaandam tel.075-168537 
83 D.V.(Rik) Hindriks 
Vermi1_joenwe.r; 132 Zaandam 
tel. 075 -1fi32 77 
81 Jos Smit 
He geraatstraat 24 r;·'da:m te 1.1 93627 
B2 Ben Sanders 
Uilenstede 43(k.14) Adam tel.455427 
81 Piet de Vrije 
Zac h. J ansestr. 51tII A.dam te1.942733 
B1 Marcus Ruiter 
HTlversumstr. 12 Amsterdam Noord 
A1 Annegree t van Bergen 
Unnaeusstr. 225 IV Amsterdam 
A1 Erik J. Kloosterhuis 
Dennenrode 516 Amsterdam 
A2 Yves de Vries 
Tul penstr . 315 Voorburg 
tel. 0870- 873769 
~ Eduard Smit 
H. Cle yndert weg 27 (k.10) A'dam 
tel. 363726 

De kerngroep zal zic h ak tief bezig 
houden met de belangenbehartiging 
van de eerstejaars; uit haar midden 
zal de studentenafvaardiging voor 
de Propedeuse Raad worden samenge
steld. 

SEF 
Besluitenlijst van de Algemene Leden
vergadering van de SEF, gehouden dd. 
7 oktober 1974: 

(A3) ') 
- De notulen van de (bovengenoemde) 

ALV dienen uiterlijk 7 november 
a.s. voor ieder lid ter inzage te 
liggen bij de SEF, kamer 2167; 

- bij wijze van uittreksel uit de 
notulen dient er een besluitenlijst 
te worden opgesteld en vervolgens 
ter publikatie te worden aangebo
den aan het fakulteitsblad Rostra; 

- de notulen van de ALV van 30. 1'74 
worden met algemene stemmen aange
nomen, nadat t.a.V. punt 4 van die 
notulen een aanvullende verklaring 
is gegeven door Ferd Crone (zie de 
notulen dd. 7.10'74); 

(AS) 
- de jaarstukken (balans en v. en w

rek.)dienen minstens een dag voor 
elke ALV ter inzage te liggen bij 
de SEF; 

- uiterlijk 7 november a.s. dient er 
een zgn. bruto-jaarverslag te zijn 
opgesteld door de penningmeester en 
voor leden ter inzage te liggen bij 
de SEF (stemmenmeerderheid van een, 
bij een aantal onthoudingen van 
vijf); 

- de jaarstukken worden vervolgens 
goedgekeurd, waarbij drie leden nog 
eens expliciet aangetekend wensen 
te zien, dat zij zulks slechts doen 
onder het voorbehoud, dat het vorig 
besluit inderdaad ten uitvoer wordt 
gebracht; 

- de kascommissie wordt door de ver
gadering gedechargeerd; 

(A7) 
- nadat het bestuur 73-74 (Sander 

Kooistra, Ri.,hard Hengeveld ·, Frank 
Daudt, Hans Verbeek en Rients van 
Zanen) ,onder ovationele dankbetui
ging door de vergadering, is afgetre
den, treedt het nieuwe bestuur, zo
als dat overeenkomstig artikel 21 
van het Reglement door het bestuur 
73-74 is voorgedragen, in werking 
(he tgeen zonder stemming kan geschie
den wegens enkele kandidaatste lling, 
zie art. 23 van het Reglement, en 
in feite ook met instemming van de 
vergadering geschiedt); 

(A9) 
- middels een geheime stemming besluit 

de vergadering tot de ins telling van
een nieuwe kaskommissie bestaande 
uit Frank Daudt (20 stemmen), Maar
ten Veraart (19 stemmen) en Henk 
van d er Zee (18 stemmen) - Klaas van 
Tuld e r, die op eigen verzoek ter 
vergadering kandidaat staa t, weet 
3 stemmen op zich te verenigen -
aldus besluit de vergadering het 
voorstel van de scheidende kaskom
missie inzake de samenstelling van 
de nieuwe kaskommissie over te ne
men; 

- de vergadering besluit tot de ins tel
ling van een Kommissie Reizen Bui
tenland en een Excursie- en Gast
collegecommissie; 

- de Ruslandc owwissie wordt gedechar
geerd, waarbij de vergadering voor 
kennisgeving aanneemt dat er nog een 
luttel bedrag vaststaat op de speci
ale Ruslandrekening bij de giro. 

I) De rubriceringen II (A . . ) 11 verwij zen 
naar de agendapunten waarbij de 
genoemde besluiten aan de orde wa
ren. 
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